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Wij verzorgen álle benodigde tekeningen en 

berekeningen voor uw omgevingsvergunning.

WWW.OTTETEKENBURO.NL

Gatenisse 35 • 4416 HT Kruiningen • Tel. 0113-382896

VOOR AL UW SCHUTTINGEN EN POORTEN

www.arhoschuttingen.nl / schuttingen@arhogroen.nl

Tel. 06-11220866

Julianastraat 21, 4414 AP Waarde

Tel.: 06 - 22263207 / 0113 - 502787

E-mail: harthoornsw@gmail.nl     Harthoorn Shovelverhuur Waarde
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Meditatie

“En Hij de scharen ziende, werd innerlijk met 

ontferming bewogen over hen, omdat zij 

vermoeid en verstrooid waren, gelijk schapen 

die geen herder hebben.”

Matthéüs 9:36

We lezen van die gezegende Heere Jezus, 

dat Hij met innerlijke ontferming over de 

schare bewogen was. Wat zou het groot 

zijn, als ook ons dat te beurt mocht vallen. 

De verantwoordelijkheid ligt wel voor 

ons en ons geslacht, maar toch moet het 

Koninkrijk Gods eerst geweld op ons doen, 

zullen wij daar geweld op doen. En dan 

nemen de geweldhebbers het met geweld.

Dat Sion nog eens weeën kreeg om zonen 

en dochteren te baren. Dat er nog velen 

toegebracht mochten worden tot de 

gemeente die zalig zal worden. Dat 

velen dat Goddelijke geheim nog 

eens mochten leren, om met 

verlies van zichzelf en met 

behoud en verheerlijking van 

Gods recht, zalig te mogen 

worden. De Heere heeft 

toch des Geestes overig. Ons 

gebrek is dat we gedurig zulke 

kleine gedachten van dat hoge, 

volzalige en volheerlijke Wezen hebben. 

Wij hebben meer ongeloof dan geloof, 

meer wantrouwen dan vertrouwen, meer 

onrust dan rust, we luisteren meer naar de 

influistering van satan dan naar de stem 
des Heeren. Wat is er vaak een bedroeven 

van Gods Geest en een verdenken van de 

eeuwige God en Koning, Zijn trouw, genade 

en liefde en macht.

Onze ziel mocht wel gedurig beschaamd 

zijn, omdat wij zo weinig kennis en houvast 

aan de beloften Gods hebben, die toch in 

Christus ja en amen zijn, Gode tot heerlijk-

heid. We zijn zo vaak moedeloos en moe-

deloosheid is toch uiteindelijk vijandschap 

tegen God. Bij ons is alles zo leeg, maar bij 

God is er een onuitputtelijke volheid. Hij is 

rijk in barmhartigheid voor allen die hem 

aanroepen. Doch dan moet onze ziel maar 

zeggen: ‘Och Heere leer me nog 

eens in waarheid U aanroepen en 

achteraan kleven. Op U verlaat 

zich toch de arme. O God, 

bezoek mijn ziel nog eens, 

verlevendig mijn hart door Uw 

wegen.’ ‘Verlos Uw volk, en 

zegen Uw erve, en weid hen en 

verhef hen tot in eeuwigheid’ 

(Ps. 28:9).Ds. W.C. Lamain

De Heere bevestige Zijn werk in het hart

van Zijn gunstgenoten, tot roem van Zijn

nooit naar waarde geprezen Naam. In

onze dagen bevestigen en verzekeren

veel mensen zichzelf, daar ze doorvloeien

in een beschouwende kennis en in ge

moedelijke en hartstochtelijke bewegin

gen, waar alle zakelijkheid in ontbreekt.

Doch in het leven van zulke mensen komt

openbaar, dat de ware wijsheid wordt

gemist. De ware armoede des Geestes
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meer wantrouwen dan vertrouwen, meer 

onrust dan rust, we luisteren meer naar de 

infl uistering van satan dan naar de stem 
des Heeren. Wat is er vaak een bedroeven 

van Gods Geest en een verdenken van de 

trouw, genade 

zijn, omdat wij zo weinig kennis en houvast 

aan de beloften Gods hebben, die toch in 

Christus ja en amen zijn, Gode tot heerlijk-

deloosheid is toch uiteindelijk vijandschap 

tegen God. Bij ons is alles zo leeg, maar bij 

God is er een onuitputtelijke volheid. Hij is 

rijk in barmhartigheid voor allen die hem 

aanroepen. Doch dan moet onze ziel maar 

eens in waarheid U aanroepen en 

achteraan kleven. Op U verlaat 

verlevendig mijn hart door Uw 

zegen Uw erve, en weid hen en 

verhef hen tot in eeuwigheid’ 

De Heere bevestige Zijn werk in het hart 

van Zijn gunstgenoten, tot roem van Zijn 

nooit naar waarde geprezen Naam. In 

onze dagen bevestigen en verzekeren 

veel mensen zichzelf, daar ze doorvloeien 

in een beschouwende kennis en in ge-

moedelijke en hartstochtelijke bewegin-

gen, waar alle zakelijkheid in ontbreekt. 

Doch in het leven van zulke mensen komt 

openbaar, dat de ware wijsheid wordt 

gemist. De ware armoede des Geestes 

wordt niet gekend en de ware behoefte 

om in Christus gevonden en geborgen te 

worden, wordt niet waargenomen. Blijf 

dan maar liever liggen waar God u heeft 

neergelegd, totdat u als een eenzame nog 

eens gezet zult worden in een huisgezin 

(Ps. 68:7).

De Heere gaf eens in mijn hart om een 

vriendin, die bij de Fontein gebracht was 

en had mogen drinken, te schrijven: ‘Ik 

hoop dat uw dorst maar niet over mag 

gaan.’ Daar zou ik ook deze keer deze 

arme regels mee willen besluiten. Dat is 

een profi jtelijke, Godverheerlijkend en 
zielzaligend leven. De Heere verwaardige 

u en mij daartoe uit genade om Christus 

wil, door de gedurige werking van God de 

Heilige Geest.

Bij ons is alles zo leeg, 

maar bij God is er een 

onuitputtelijke volheid.
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‘De jeugd heeft de toekomst’, zo luidt het bekende gezegde. Of de jeugd dat beseft, is 

een tweede zaak. Om jongeren warm te krijgen voor de politiek kun je dan ook niet 

vroeg genoeg beginnen. In mijn klas op de basisschool hebben ze in ieder geval al de 

beginselen van het debatteren meegekregen. En ze vonden het nog leuk ook! En zo is 

het, wie de jeugd heeft, heeft de toekomst. De politiek bepaalt jouw toekomst! Wees 

daarom betrokken met de politiek, zo was de boodschap op school. 
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Voorwoord

‘De jeugd heeft de toekomst’, zo luidt het bekende gezegde. Of de jeugd dat beseft, is 

een tweede zaak. Om jongeren warm te krijgen voor de politiek kun je dan ook niet 

vroeg genoeg beginnen. In mijn klas op de basisschool hebben ze in ieder geval al de 

beginselen van het debatteren meegekregen. En ze vonden het nog leuk ook! En zo is 

het, wie de jeugd heeft, heeft de toekomst. De politiek bepaalt jouw toekomst! Wees 

daarom betrokken met de politiek, zo was de boodschap op school. 

Wie de jeugd dus heeft, heeft de toe-

komst. Er is er echter nog iemand die dat 

weet. Dat is de duivel. In de meditatie 

schrijft wijlen ds. Lamain of het Sion Gods 

nog eens barensweeën mocht krijgen om 

zonen en dochteren te baren. Ook in het 

voorwoord van onze voorzitter van de 

Gemeentelijke Afdeling krijgen we een 

indringende les mee uit het verleden in 

Schotland.

Vanuit de Tweede Kamer is er dit keer 

geen bijdrage opgenomen. Terwijl deze 

letters aan het papier worden toe-

vertrouwd is men druk bezig met de 

campagne voor de Tweede Kamerverkie-

zingen. Als deze uitgave verschijnt, 

zijn deze inmiddels al achter de 

rug. Vanuit de provincie neemt 

Hans Rottier ons mee naar een 

aantal boeiende onderwerpen 

die Zeeland breed aangaan. In 

het bijzonder wil ik de visserij en 

de Brexit noemen. 

Dat zijn punten waarover we 

met zorg vervuld zijn. Het is 

mooi om te lezen dat er vanuit 

de provincie korte lijntjes zijn naar onze 

Europarlementariër Bert-Jan Ruissen. 

Henk Verheuvel van het Waterschap 

Scheldestromen geeft ons een inkijkje in 

de problematiek rondom het waterbe-

heer. Vooral in tijden van droogte is het 

belangrijk dat er ook in onze gemeente 

meer opslag komt voor zoet water. Ook de 

jongeren van de SGP hebben van zich la-

ten horen. Gerard van de Wege, voorzitter 

van de jongeren in Reimerswaal, schrijft 

over de problematiek rondom euthanasie 

waarmee hij in aanraking is gekomen. Ook 

dat is een stuk zorg waarmee de SGP op 

alle fronten te maken krijgt.

Uiteraard is er ook een bijdrage 

van onze wethouder en vanuit 

de gemeenteraad. Een aantal 

belangrijke onderwerpen over 

onze gemeente passeren de 

revue. Zo gaat onze wethouder 

onder meer in op de ontwik-

kelingen van bouwgrond in 

Yerseke en Krabbendijke. In het 

verlengde hiervan schrijft Rien 

Martin van Manen

secretaris

PR-commissie
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Wat is het leven het afgelopen jaar veranderd. Misschien bent u veel alleen of moe 

van het 'dubbel zorgen' in het gezin. Mogelijk veel werk of geen werk. Zorgen?! Wat 

we niet hebben kunnen indenken is nu werkelijkheid geworden. We willen het 

eigenlijk anders, toch? En toch, de Heere is de Almachtige God. Hij kan het corona

virus gemakkelijk wegnemen. Tot nu toe is dat niet gebeurd. We lezen in de krant 

voortdurend over 'de zorg', het OMT, RIVM, besmettingscijfers, ervaringsverhalen en 

mogelijk vaccinatiebewijs. Er is zoveel kennis en kunde in deze eeuw. Echter, zouden 

wij daarmee het 'virus' de kop in kunnen drukken? Buigen onder God, daar is een 

Godsdaad voor nodig. Dan is het een genadegift om alles zonder zorg te krijgen. Zoals 

een kind tevreden is met de zorg van vader. Hij werkt er niet voor, hij ontvangt. Over 

dat rijke leven met die Verbondsgod las ik deze winter een geschiedenisboekje

wil ik graag beknopt doorgeven.

In gedachten neem ik u mee in het leven 

van een eenvoudige ongeleerde boer. Hij 

(John Stevenson) woonde in Schotland 

en had een kleine boerderij in Ayrshire. 

De Heere gaf hem een nieuw hart. Na die 

tijd zocht de overheid zich te wreken op 

Gods kerk. Gedurende de vervolgingen in 

Schotland heeft hij zich negen jaar schuil 

moeten houden. In de winter leefde hij 

vier maanden in het midden van een 

hooiberg. Soms slapend op een heuvel en 

bedekt door sneeuw. In de nachten 

wandelde hij dan in lompen 

en met versleten schoenen 

over de heuvels. En toch, 

deze barre omstandigheden 

zijn zijn beste tijd op aarde 

geweest. Hij werd verzorgd, 

geestelijk en lichamelijk. Hij 

ontving genadegiften Gods. 

Hoe? Als onwaardige en 

rechteloze bedelaar. Hij kon 

www.wilthagen.nl

ROLLU IKEN
Z o n w e r i n g  •  H o r - p r o d u c t e n

K r a b b e n d i j k e  •  t e l .  ( 0 1 1 3 )  5 0  3 6  3 5
w w w. k a a n g e v e l t e c h n i e k . n l

N.N.

Sinke vanuit de gemeenteraad over de 

visie op de toekomst van Krabbendijke. 

Daniël van Iwaarden schrijft een lezens-

waardig artikel over het dossier ‘Zanddijk’. 

Kortom, teveel om op te noemen, leest u 

snel verder! 
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Van de voorzitter
Wat is het leven het afgelopen jaar veranderd. Misschien bent u veel alleen of moe 

van het 'dubbel zorgen' in het gezin. Mogelijk veel werk of geen werk. Zorgen?! Wat 

we niet hebben kunnen indenken is nu werkelijkheid geworden. We willen het 

eigenlijk anders, toch? En toch, de Heere is de Almachtige God. Hij kan het corona-

virus gemakkelijk wegnemen. Tot nu toe is dat niet gebeurd. We lezen in de krant 

voortdurend over 'de zorg', het OMT, RIVM, besmettingscijfers, ervaringsverhalen en 

mogelijk vaccinatiebewijs. Er is zoveel kennis en kunde in deze eeuw. Echter, zouden 

wij daarmee het 'virus' de kop in kunnen drukken? Buigen onder God, daar is een 

Godsdaad voor nodig. Dan is het een genadegift om alles zonder zorg te krijgen. Zoals 

een kind tevreden is met de zorg van vader. Hij werkt er niet voor, hij ontvangt. Over 

dat rijke leven met die Verbondsgod las ik deze winter een geschiedenisboekje*. Dat 

wil ik graag beknopt doorgeven.

In gedachten neem ik u mee in het leven 

van een eenvoudige ongeleerde boer. Hij 

(John Stevenson) woonde in Schotland 

en had een kleine boerderij in Ayrshire. 

De Heere gaf hem een nieuw hart. Na die 

tijd zocht de overheid zich te wreken op 

Gods kerk. Gedurende de vervolgingen in 

Schotland heeft hij zich negen jaar schuil 

moeten houden. In de winter leefde hij 

vier maanden in het midden van een 

hooiberg. Soms slapend op een heuvel en 

bedekt door sneeuw. In de nachten 

wandelde hij dan in lompen 

en met versleten schoenen 

over de heuvels. En toch, 

deze barre omstandigheden 

zijn zijn beste tijd op aarde 

geweest. Hij werd verzorgd, 

geestelijk en lichamelijk. Hij 

ontving genadegiften Gods. 

Hoe? Als onwaardige en 

rechteloze bedelaar. Hij kon 

niet begrijpen dat de Hemel zich met hem 

wilde bemoeien. In die negen jaar lijden 

werd hij bijzonder vertroost. Voornamelijk 

uit Openbaring 3:10 “Omdat gij het woord 

Mijner lijdzaamheid bewaard hebt, zo zal Ik 

ook u bewaren uit de ure der verzoeking, 

die over de gehele wereld komen zal, om 

te verzoeken, die op de aarde wonen”. 

73 jaren duurde de pelgrimsreis door 

de wildernis toen hij blijmoedig de hand 

reikte aan de koude dood en verlangende 

heenreisde naar het Jeruzalem 

hierboven. Psalm 44:7-9 “Want 

ik vertrouw niet op mijn boog, 

en mijn zwaard zal mij niet 

verlossen. Maar Gij verlost 

ons van onze wederpartijders, 

en Gij maakt onze haters 

beschaamd. In God roemen wij 

den gansen dag, en Uw Naam 

zullen wij loven in eeuwigheid. 

Sela.”

John Dorst

voorzitter  

GA Reimerswaal

k’. 
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Die God leeft nog. Wat is het nodig om 

temidden van grote zorgen te buigen en 

te bidden. Het gebed is het beste werk 

in de slechtste tijd. Ja, liever smart te 

lijden dan de zonde te kiezen. De aardse 

zorgen blijven hier altijd en zijn als het tij. 

Ik weet het, er is vaak zo weinig tijd. De 

satan is een ervaren tijdrover. Maar kom: 

er is een overvloeiende Fontein die wij 

u zo van harte gunnen. Zorgen?! De SGP 

staat in de branding van deze tijd met een 

veelal praktisch getuigenis. Betrouwbaar 

in het samenwerken, principieel steeds 

minder begrepen en verdragen. Die 

vertegenwoordigers hebben het ware 

gebed nodig als machtig wapen.

* Geschiedenisboekje: “Een zeldzame zielverstrekkende en 

vertroostende hartsterking voor oude en jonge christenen”

Uitgeverij Buurman & De Kler Leiden

De aardse zorgen 

blijven hier altijd 

en zijn als het tij.

Uw grondverzet is Goud waard!
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staat in de branding van deze tijd met een 

Uw grondverzet is Goud waard!

Weelweg 4c| 4414 AW Waarde| Tel. 0113-504545

info@goudgrondverzet.nl|www.goudgrondverzet.nl

SGP_Een vaste koers_voorjaar 2021.indd   11SGP_Een vaste koers_voorjaar 2021.indd   11 02-04-2021   13:3502-04-2021   13:35



12

basisscholen die binnenkort gepland 

staat. Concreet betekent dat: zorg dat 

je geen tijdelijke huisvesting nodig hebt 

en nieuwbouw realiseert op een andere 

locatie.

Supermarkt

Het verplaatsen van een supermarkt 

verandert het centrum en de samenhang 

met andere winkels. Daarom is het goed 

dat het college ook onderzoek heeft laten 

doen naar die effecten. Wat duidelijk naar 
voren kwam is dat koopkrachtbinding 

gerelateerd is aan de kwaliteit van de 

supermarkt. Als mensen hun dagelijkse 

boodschappen op het dorp kunnen halen, 

zijn ze ook meer bereid andere zaken (als 

kleding, schoenen, etc.) daar te halen. Dat 

is een belangrijk gegeven.

Wat als we niets zouden doen en als 

gemeente geen medewerking zouden 

verlenen aan verplaatsing van de 

supermarkt? Dat was een mogelijkheid 

waarmee alles lijkt 'te blijven zoals het is'. 

Maar is dat zo? De toekomst voorspellen 

is lastig, maar alles wijst erop dat dan de 

toekomstbestendigheid op het spel staat 

en de koopkrachtbinding achteruit gaat 

Uit de gemeenteraad (1)

Toekomstvisie Krabbendijke 2020-2040

In december 2020 werd een onderzoeksrapport aan de gemeenteraad gepresen-

teerd waarin verschillende toekomstige ontwikkelingen voor Krabbendijke naast 

elkaar gezet zijn in vier scenario's. Dat rapport stelde de gemeenteraad in staat om 

de verschillende initiatieven die de kern en structuur van het dorp aangaan, inte-

graal te beoordelen en kaders te stellen. Dat is belangrijk, want dat voorkomt dat 

afzonderlijke initiatieven geen samenhang hebben. Bovendien sluit de keus voor 

het één de keus voor het ander soms uit.

Het opstellen van zo'n toekomstvisie vereist 

het maken van keuzes. Dat betekende 

dat belangen van de verschillende 

belanghebbenden gewogen moesten 

worden.

Opinieraad

In de opinieraad hebben we onze 

mening toegelicht. De drie hoofdkeuzes 

betrof de scholen, de supermarkt en de 

sportvelden. In het kort stelde het college 

voor: nieuwbouw van de Julianaschool 

op de huidige locatie, een supermarkt 

en woningbouw op het voormalig 

veilingterrein, daar ook ruimte reserveren 

voor een toekomstige brede school, en 

de sportvelden uitplaatsen naar 

ofwel de Schapendijk ofwel de 

Rozeboom.

Scholen

We hebben aangegeven dat 

wat ons betreft de bestaande 

plannen voor de nieuwbouw 

van de Julianaschool 

doorgang zouden moeten vinden. Met 

het bestuur van de Julianaschool waren 

afspraken gemaakt over het tijdstip en de 

locatie van de nieuwbouw. Daar rekent 

het schoolbestuur mee, bijvoorbeeld bij 

het doen van investeringen voor 

onderhoud. Als betrouwbare 

overheid kun je die afspraken 

niet eenzijdig aan de kant 

schuiven. Dat tijdelijke 

huisvesting erg duur zou 

zijn, was op zijn minst een 

belangrijke leerervaring voor 

de toekomstige nieuwbouw 

van de twee andere 

Rien Sinke

Raadslid

 Met het bestuur van de  

Julianaschool waren  

afspraken gemaakt over  

het tijdstip en de locatie  

van de nieuwbouw.
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basisscholen die binnenkort gepland 

staat. Concreet betekent dat: zorg dat 

je geen tijdelijke huisvesting nodig hebt 

en nieuwbouw realiseert op een andere 

locatie.

Supermarkt

Het verplaatsen van een supermarkt 

verandert het centrum en de samenhang 

met andere winkels. Daarom is het goed 

dat het college ook onderzoek heeft laten 

doen naar die effecten. Wat duidelijk naar 
voren kwam is dat koopkrachtbinding 

gerelateerd is aan de kwaliteit van de 

supermarkt. Als mensen hun dagelijkse 

boodschappen op het dorp kunnen halen, 

zijn ze ook meer bereid andere zaken (als 

kleding, schoenen, etc.) daar te halen. Dat 

is een belangrijk gegeven.

Wat als we niets zouden doen en als 

gemeente geen medewerking zouden 

verlenen aan verplaatsing van de 

supermarkt? Dat was een mogelijkheid 

waarmee alles lijkt 'te blijven zoals het is'. 

Maar is dat zo? De toekomst voorspellen 

is lastig, maar alles wijst erop dat dan de 

toekomstbestendigheid op het spel staat 

en de koopkrachtbinding achteruit gaat 

– dat heeft ook een ongewenste invloed 

op de andere winkels. Een supermarkt 

doet zo'n investering niet zomaar, daarom 

moesten we dit principeverzoek ook 

serieus overwegen. Omdat de locatie 

'Kelders' (dichterbij het centrum) niet meer 

mogelijk was, bleef de locatie van het 

veilingterrein over.

Sportvelden

Voor wat betreft de nieuwe locatie 

van de sportvelden hadden we in een 

eerdere vergadering al aangegeven dat 

uitplaatsing naar de Schapendijk onze 

voorkeur heeft. Die locatie voorkomt een 

beperking bij uitbreiding van zowel de 

sportvelden als het dorp in de toekomst en 

het minimaliseert overlast. Dit standpunt 

kreeg helaas geen enkele bijval van de 

sportverenigingen en de andere partijen in 

de raad.

Besluitraad

Het was in de opinieraad duidelijk dat er 

veel verschillende wensen en meningen 

waren, geen van de vier beschreven 

scenario's kon op een meerderheid 

rekenen. Dat is op zich niet verwonderlijk 

gezien de vele onderdelen die het plan 

omvat. Zo was er weerstand tegen de 

nieuwbouw van de Julianaschool in 

verband met de hoge kosten voor tijdelijke 

huisvesting, werd er verschillend gedacht 

over het meewerken aan verplaatsing van 

de supermarkt en over uitplaatsing van de 

sportvelden om o.a. woningbouw mogelijk 

te maken.

Daarom is het goed  

dat het college ook  

onderzoek heeft laten  

doen naar die effecten.

 

m 

t 

afspraken gemaakt over het tijdstip en de 

belangrijke leerervaring voor 

 

 

het tijdstip en de locatie  
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We hebben als SGP aangegeven het erg 

belangrijk te vinden dat er een keus voor 

een scenario gemaakt zou worden, om 

samenhang in toekomstige ontwikkelingen 

te garanderen. Alles afwegend vonden 

we de keus van het college de beste keus. 

We hebben samen met LR, PvdA en VVD 

een amendement opgesteld waarin een 

aantal zaken toegevoegd werden aan 

het raadsvoorstel en ook concreet een 

locatie aangewezen werd voor de nieuwe 

sportvelden. Dit amendement resulteerde 

in een breed draagvlak in de raad – 16 

van de 19 raadsleden hebben daarmee 

ingestemd. Daarmee is de toekomstvisie 

Krabbendijke 2020-2040 met een heel 

ruime raadsmeerderheid vastgesteld.

Dit zorgt ervoor dat de nieuwbouw van de 

Julianaschool door kan gaan volgens de 

plannen, dat eindelijk het veilingterrein 

een invulling krijgt (met een centraal 

gelegen brede school en woningbouw) en 

dat er meegewerkt wordt aan verplaatsing 

van de supermarkt, wat belangrijk is voor 

diens toekomstbestendigheid. Verder 

hebben we het college opgeroepen 

om constructief mee te denken met de 

winkeliers voor invulling van de huidige 

locatie van de supermarkt om het centrum 

levendig te houden. Door samen te 

werken met andere partijen is er een visie 

vastgesteld waarmee het college concreet 

aan de slag kan en waarmee de richting 

voor de toekomst van Krabbendijke 

aangegeven is.

Daarmee is de 

toekomstvisie Krabbendijke 

2020-2040 met een heel 

ruime raadsmeerderheid 

vastgesteld.
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Dit zorgt ervoor dat de nieuwbouw van de 

 

dat er meegewerkt wordt aan verplaatsing 

 

locatie van de supermarkt om het centrum 

werken met andere partijen is er een visie 

vastgesteld waarmee het college concreet 
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Uit de gemeenteraad (2)

Dossier Zanddijk

Ondanks het feit dat de Provincie Zeeland inmiddels een besluit genomen heeft 

over de Zanddijk blijft het 'dossier Zanddijk' volop aandacht krijgen in de media. 

Tegenstanders van tracé 'roze/zwart' (verbreden van de Zanddijk) laten zich kri-

tisch uit over het genomen besluit van Provinciale Staten. In oktober 2020 is het 

dossier ‘Zanddijk' ook besproken in de gemeenteraad van Reimerswaal. De raad, 

inclusief de SGP-fractie, heeft toen ingestemd met het voorstel van ons college om 

mee te werken aan verbreding van de Zanddijk. Die keus wil ik u graag toelichten. 

Met name omdat in het verleden onze fractie een voorkeur heeft uitgesproken 

voor het poldertracé (tracé 'rood').  

Eerst neem ik u mee naar het begin. De 

Provincie heeft twee opties onderzocht om 

de verkeersveiligheid op de Zanddijk te 

verbeteren. 

De eerste was een aanpassing van de 

Zanddijk, de tweede was een zogenaamd 

poldertracé met een nieuwe aansluiting op 

de A58. Van beide oplossingen waren ook 

twee alternatieven voorhanden. Vier opties 

in totaal dus.

• Tracé 'roze/zwart': dijktracé. Verbreding 

van de Zanddijk.

• Tracé 'bruin': dijktracé. Een nieuwe 

weg achterlangs het buurtschap 

‘Kaasgat’.

• Tracé 'rood': poldertracé. 

Aansluiting op de A58 

ter hoogte van de Aldi bij 

Kruiningen.

• Tracé 'groen': poldertracé. 

Aansluiting op de A58 ter 

hoogte van het bestaande 

viaduct bij Kruiningen.

Een voorkeur, of liever ‘afweging’, 

ontwikkelt zich op basis van bekende 

informatie. Daarbij luisteren we uiteraard 

ook naar de mening van belangengroepen 

zoals ondernemersverenigingen, 

dorpsraden en zelfs speciale actiegroepen. 

Ook in het dossier ‘Zanddijk’ lieten heel wat 

belangengroepen van zich horen.

Maar waarom stemt de SGP-fractie in 

met de verbreding van de Zanddijk? 

Waarom staan we niet aan de zijde van al 

die belangengroepen die het poldertracé 

willen aanleggen? Dat zijn logische 

vragen, zeker voor inwoners 

die vooral de media als 

informatiebron gebruiken. 

De belangengroepen laten 

onophoudelijk van zich horen 

met alle voordelen die het 

poldertracé zou hebben.

Voorop staat: gemeente 

Daniël van Iwaarden

Raadslid

Reimerswaal heeft slechts een beperkte 

stem in het geheel. Uiteindelijk trekt 

Middelburg (de Provincie) de portemonnee. 

En wie betaalt,….

Waarom heeft SGP Reimerswaal ingestemd 

met medewerking verlenen aan het tracé 

‘roze/zwart’, terwijl eerst tracé 'rood' de 

voorkeur had? Daar zijn een aantal redenen 

voor:

1. 

laten weten dat er geen fi nanciering 

2. 

3. 

het Rijk niet alleen fi nanciering ontzegt, 

Op basis van deze informatie moesten 

we als fractie een standpunt bepalen. 

We hadden uiteraard halsstarrig kunnen 

vasthouden aan de wens om een 
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m 
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ook naar de mening van belangengroepen 

dorpsraden en zelfs speciale actiegroepen. 

Ook in het dossier ‘Zanddijk’ lieten heel wat 

onophoudelijk van zich horen 

Reimerswaal heeft slechts een beperkte 

stem in het geheel. Uiteindelijk trekt 

Middelburg (de Provincie) de portemonnee. 

En wie betaalt,….

Waarom heeft SGP Reimerswaal ingestemd 

met medewerking verlenen aan het tracé 

‘roze/zwart’, terwijl eerst tracé 'rood' de 

voorkeur had? Daar zijn een aantal redenen 

voor:

1. Gedeputeerde Harry van der 

Maas heeft medio 2019 in een 

presentatie aan de raad duidelijk 

uitgelegd dat zonder steun van het 

Rijk er onvoldoende geld is om een 

poldertracé te realiseren. Medio 2020 

hebben de Gedeputeerde Staten 

laten weten dat er geen financiering 
vanuit het Rijk zal komen. De Provincie 

had dus onvoldoende geld om het 

poldertracé aan te leggen.

2. Gedeputeerde Staten hebben 

vervolgens besloten om tracé 'bruin' als 

voorkeursalternatief aan te wijzen. Die 

variant had zeker niet de voorkeur van 

de raad.

3. Daarbij was ook duidelijk geworden dat 

het Rijk niet alleen financiering ontzegt, 
maar ook zelfs niet wil meewerken aan 

de verplaatsing van een afrit van de 

A58, wat noodzakelijk is bij de aanleg 

van een poldertracé. 

Op basis van deze informatie moesten 

we als fractie een standpunt bepalen. 

We hadden uiteraard halsstarrig kunnen 

vasthouden aan de wens om een 

poldertracé te realiseren. Echter, de 

Gedeputeerde Staten waren duidelijk: 

we kunnen een poldertracé niet betalen, 

en het Rijk wil niet meebetalen en niet 

meewerken.

Terug naar het begin. Welke informatie 

hebben we en welke keus maken we? En 

wat is het belangrijkst voor Reimerswaal? Er 

kwamen en komen allerlei berichten tot ons 

die de juistheid van de berekeningen van 

de Provincie in twijfel trekken en er werd 

gesteld dat verbreding van de Zanddijk 

niet toekomstbestendig zou zijn. Dat lijkt 

tegenstrijdig met wat de Provincie ons 

voorhoudt.

Als fractie luisteren we naar die geluiden, 

maar we moeten ook eerlijk zijn. Er is 

geen reden om de deskundigheid van de 

Provincie in twijfel te trekken. Alles wijst 

erop dat het Provinciebestuur er alles aan 

heeft gedaan om de verschillende opties 

goed te kunnen vergelijken, inclusief de 

voorkeursvariant van de raad (de 'rode' 

variant). Daarbij moeten we blij zijn dat 

Echter, de Gedeputeerde 

Staten waren duidelijk:  

we kunnen een poldertracé 

niet betalen, en het Rijk  

wil niet meebetalen en  

niet meewerken.
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de Zanddijk zo hoog op de agenda van 

Gedeputeerde Staten staat, ondanks dat 

er meerdere knelpunten zijn in Zeeland 

op het gebied van infrastructuur. Als 

wij als raad onze verantwoordelijkheid 

kennen ten aanzien van de veiligheid 

op een belangrijke verkeersader in onze 

gemeente, dan mogen we niet weglopen 

of tegenwerken als de meeste ideale 

oplossing om financiële redenen niet 
gekozen kan worden.

De SGP wil graag dat er een oplossing 

komt voor het veiligheidsprobleem op de 

Zanddijk en daarom hebben wij de keus 

voor 'roze/zwart' gesteund. Daarbij hebben 

we er vertrouwen in dat de Provincie haar 

huiswerk bij het onderzoeken van de 

verschillende opties goed heeft gedaan 

en ook op een nette en correcte wijze zal 

omgaan met diegenen die direct betrokken 

zijn en benadeeld worden door de 

eventuele aanleg van het tracé 'roze/zwart'.  

ONTWERP | VOORBEREIDING | COÖRDINATIE

Tuinaanleg - Bestratingen - Groen- en grondwerken

www.arhogroen.nl - info@arhogroen.nl - Tel. 06-11220866
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voor 'roze/zwart' gesteund. Daarbij hebben 

we er vertrouwen in dat de Provincie haar 

omgaan met diegenen die direct betrokken 

eventuele aanleg van het tracé 'roze/zwart'.  

ONT WERP   AANLEG ONDERHOUD TUINBEPL ANTING

GRINTWEG 79, YERSEKE, TEL. 0113-572075  

VERKOOP@TUINCENTRUM-NIEUWENHUIJSE.NL 

WWW.TUINCENTRUM-NIEUWENHUIJSE.NL

D É  T U I N -

S P E C I A L I S T 

I N  D E  R E G I O

Valckenisseweg 41  |  4411 BP Rilland

T 0113 55 13 39  |  info@saman-schilders.nl  |  www.saman-schilders.nl

AL RUIM 

45 JAAR! 

Diensten

Binnenschilderwerk

Buitenschilderwerk

Wandafwerking

Beglazing

Verkoop Verhuur Leasing Service

Krabbendijke

Goes

T 0113 - 50 26 10

T 0113 - 23 01 12

Koudekerke

Nieuwerkerk

T 0118 - 61 12 13

T 0111 - 64 22 40

info@gebrweststrate.nl www.gebrweststrate.nl

Grote 

voorraad 

gebruikte 

machines!
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Van de wethouder
Mijn eerste jaar als wethouder zit er bijna op. Het is een intensief jaar geweest. Er 

spelen heel veel zaken waar je jezelf goed in moet verdiepen, maar waarover je ook 

vanaf dag één een mening moet hebben. Gelukkig ben ik heel goed ondersteund 

door het college van B&W, de directie en de ambtenaren, om de start zo goed 

mogelijk te laten verlopen.

Het is ook een bijzonder jaar geweest. 

Begin 2020 zag de wereld er compleet 

anders uit. We hadden wel gehoord van 

covid-19, maar dat was iets wat zich 

ver weg afspeelde. Nu, ruim een jaar 

later, zijn bepaalde zaken die we eerder 

niet voor mogelijk hielden, min of meer 

normaal geworden. Afstand houden, thuis 

werken, weinig of geen bezoek ontvangen 

enzovoorts. Ook binnen de gemeente 

is het een uitdaging om ondanks alle 

maatregelen de dienstverlening aan 

de inwoners zo goed mogelijk 

te laten verlopen. Want dat is 

onze kerntaak. De inwoners 

zijn er niet voor de gemeente, 

maar de gemeente is er 

voor de inwoners. Ook de 

gemeenteambtenaren werken 

voornamelijk thuis. Elk overleg 

moet gepland worden. Je loopt 

niet zomaar even bij elkaar binnen. Dat 

brengt beperkingen met zich mee. Zeker 

wanneer er over belangrijke zaken of 

lastige kwesties vergaderd moet worden. 

Je kijkt elkaar dan veel liever rechtstreeks 

in de ogen en niet via een beeldscherm! 

Toch is er ook de afgelopen periode veel 

gebeurd. Ik neem u mee in een aantal 

zaken die de afgelopen tijd hebben 

gespeeld of nog spelen.

Ontwikkelingen Krabbendijke

Een belangrijk onderwerp de afgelopen 

maanden was de toekomstvisie 

voor Krabbendijke. Doordat er veel 

ontwikkelingen spelen is het belangrijk 

dat er oog is voor een goede samenhang. 

Elke ontwikkeling afzonderlijk bekijken 

leidt ertoe dat er mogelijk zaken over 

het hoofd worden gezien of dat er 

ontwikkelingen in gang worden 

gezet waar je later spijt van 

hebt. Om dat te voorkomen 

hebben we een aantal 

toekomstscenario’s uitgewerkt 

voor de ontwikkeling van 

Krabbendijke de komende 

jaren. We zijn blij dat er 

brede steun was van de 

Maarten Both

Wethouder

gemeenteraad voor de richting die het 

college voorstelde. Raadslid Rien Sinke gaat 

er in zijn artikel wat dieper op in.

Bouwen

De loting voor de uitgifte van bouwkavels

in de wijk Steehof III in Yerseke is

inmiddels achter de rug. Helaas is dat

door een menselijke fout niet goed

verlopen en waren er twee inschrijvers per

ongeluk buiten de loting gehouden. We

hebben de tijd genomen om een oplossing

te zoeken en zijn heel blij dat we die ook

hebben gevonden. Een aanvullende loting

waarbij de oorspronkelijke loting zoveel

mogelijk in stand blijft. Met deze oplossing

kon recht gedaan worden aan iedere

betrokkene op een juridisch verantwoorde

wijze.

De loting voor de uitgifte van bouwkavels 

voor Rozeboom fase 4 in Krabbendijke 

staat gepland voor het tweede kwartaal 

2021. Er wordt geloot voor vijftien kavels 

voor vrijstaande woningen en vier kavels 

voor twee-onder-één-kapwoningen. De vier 

andere twee-onder-één-kapwoningen en 

We hadden wel gehoord 

van covid-19, maar  

dat was iets wat zich  

ver weg afspeelde.
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spelen heel veel zaken waar je jezelf goed in moet verdiepen, maar waarover je ook 

lastige kwesties vergaderd moet worden. 

Je kijkt elkaar dan veel liever rechtstreeks 

dat er oog is voor een goede samenhang. 

toekomstscenario’s uitgewerkt 

gemeenteraad voor de richting die het 

college voorstelde. Raadslid Rien Sinke gaat 

er in zijn artikel wat dieper op in.

Bouwen

De loting voor de uitgifte van bouwkavels 

in de wijk Steehof III in Yerseke is 

inmiddels achter de rug. Helaas is dat 

door een menselijke fout niet goed 

verlopen en waren er twee inschrijvers per 

ongeluk buiten de loting gehouden. We 

hebben de tijd genomen om een oplossing 

te zoeken en zijn heel blij dat we die ook 

hebben gevonden. Een aanvullende loting 

waarbij de oorspronkelijke loting zoveel 

mogelijk in stand blijft. Met deze oplossing 

kon recht gedaan worden aan iedere 

betrokkene op een juridisch verantwoorde 

wijze. 

De loting voor de uitgifte van bouwkavels 

voor Rozeboom fase 4 in Krabbendijke 

staat gepland voor het tweede kwartaal 

2021. Er wordt geloot voor vijftien kavels 

voor vrijstaande woningen en vier kavels 

voor twee-onder-één-kapwoningen. De vier 

andere twee-onder-één-kapwoningen en 

zes rij-woningen zullen gebouwd worden 

door een ontwikkelaar.

Op 25 januari j.l. is de omgevingsvergunning 

voor de nieuwe kerk van de Gereformeerde 

Gemeente in Yerseke verleend. Een nieuwe 

mijlpaal in een langslepend dossier. Een 

dossier dat veel discussie heeft opgeleverd 

de afgelopen jaren en dat onder andere 

mijn voorganger Jaap Sinke veel energie en 

hoofdbrekens heeft gekost. We zijn blij en 

dankbaar dat de Gereformeerde Gemeente 

Yerseke zich vanaf nu kan gaan richten op 

de bouw!

In Waarde hebben we samen met de 

initiatiefnemer stappen gezet in de 

ontwikkeling van Annahof. We hopen daar 

de komende tijd een besluit over te nemen 

en definitieve afspraken te maken met de 
initiatiefnemer. 

Energielandschap Rilland Oost

Ook Reimerswaal zal haar steentje 

moeten bijdragen aan de opwek van 

duurzame energie. In Zeeland werken 

gemeenten en provincie samen met 

andere organisaties aan de zogenaamde 

regionale energiestrategie (RES). Hierin 

staat beschreven welke bijdrage Zeeland 

levert binnen het landelijke energie- en 

klimaatbeleid. 

De gemeenteraad van Reimerswaal 

heeft ervoor gekozen om het gebied 

ten oosten van Rilland aan te wijzen als 

‘energielandschap’. Door de aanwezigheid 

van het TenneT-station zijn daar de 

‘stopcontacten’ aanwezig om duurzaam 

De loting voor de uitgifte 

van bouwkavels voor  

Rozeboom fase 4 in  

Krabbendijke staat  

gepland voor het tweede 

kwartaal 2021. 
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opgewekte stroom ook kwijt te kunnen 

aan het net. Binnen Zeeland hebben we 

daardoor een unieke positie die volop 

kansen biedt. We willen de inwoners, 

grondeigenaren en gebruikers van 

het gebied actief betrekken bij de 

ontwikkelingen, zodat iedereen er zijn 

voordeel mee kan doen. Daarnaast vinden 

we het belangrijk dat we slim omgaan 

met de beschikbare ruimte. We willen 

zogenaamd meervoudig ruimtegebruik 

stimuleren door de opwekking van 

duurzame energie te combineren met 

bijvoorbeeld een zoetwaterbuffer 
voor de landbouw, recreatie en 

natuurontwikkeling. 

Financiën

Een blijvende zorg is de financiële positie 
van gemeenten in het algemeen. Dat 

gaat ook Reimerswaal niet voorbij. De 

Rijksoverheid legt steeds meer taken 

bij gemeenten neer, zonder daar ook 

voldoende geld bij te leveren. We zijn blij 

dat dit ook de aandacht heeft van onze 

Tweede Kamerfractie.  

Tenslotte

Tot zover in het kort een paar 

ontwikkelingen die spelen in Reimerswaal. 

Mocht u vragen of opmerkingen hebben 

over bovenstaande of andere zaken, neem 

dan gerust contact op!

m.both@reimerswaal.nl

Binnen Zeeland hebben  

we daardoor een  

unieke positie die  

volop kansen biedt.

"SGP-stemmers bedankt voor 
uw uitgebrachte stem tijdens de 

Tweede Kamer verkiezingen, 
mogen we D.V. 2022 weer op 

uw stem rekenen voor de
Gemeenteraadsverkiezingen?"
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bijvoorbeeld een zoetwaterbuffer 

Een blijvende zorg is de financiële positie 

ontwikkelingen die spelen in Reimerswaal. 

over bovenstaande of andere zaken, neem 
ELEKTRA | SANITAIR | DAKWERK | VERWARMING | DUURZAME ENERGIE | KLIMAATBEHEERSING | VAN-DE-VELDE.NL

Kwaliteit. Duurzaamheid. Flexibiliteit.

 

Verrassend, veelzijdig en vertrouwd. 

U kunt ook online bij ons bestellen via onze webwinkel: hansweert.spar.nl 

Spar Arie Hak  Leklaan 2-4  Hansweert 

e-mail: ariehak@despar.info 
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Van de Gemeentelijke  
Afdeling Reimerswaal

Op vrijdagavond 11 december 2020 j.l. werd er onder bijzondere omstandigheden 

een algemene ledenvergadering van de SGP te Reimerswaal gehouden. De avond 

vond op digitale wijze plaats in de Adullamkerk van de Gereformeerde Gemeente te 

Waarde. Naast de bestuursleden van de SGP was de wethouder, enkele fractieleden 

en de voormalige wethouder van de SGP aanwezig. Alle SGP-leden in de gemeente 

Reimerswaal hadden een link ontvangen waardoor het programma digitaal gevolgd 

kon worden. In de vijftigjarige geschiedenis van SGP-Reimerswaal was er nooit 

eerder op deze wijze vergaderd.

De SGP-voorzitter, dhr. P.J. Dorst, opende 

op gebruikelijke wijze de avond met het 

zingen van Psalm 84 vers 3 en vervolgens 

werd Psalm 4 gelezen. Als inleiding op het 

programma werd door de voorzitter een 

ogenblik gemediteerd over de voorgelezen 

psalm. Tijdens het huishoudelijk deel van 

deze vergadering werden de jaarstukken 

van het voorgaande kalenderjaar aan 

de orde gesteld en deed het bestuur bij 

monde van de secretaris, dhr. M.W. Sinke, 

en de penningmeester, dhr. A.T. Bunt, een 

verslag als verantwoording naar de SGP-

leden. Aangezien deze vergadering 

zoals gewoonlijk in maart 2020 

gepland was maar vanwege 

de ingevoerde lockdown geen 

doorgang kon vinden werd de 

algemene ledenvergadering 

verschillende keren uitgesteld.

Een bijzonder jaar 2020 waar 

de uitbraak van de corona-

pandemie in grote vaart over 

deze wereld ging en voor 

iedereen zo persoonlijk voelbaar werd 

en in het politieke leven beperkingen 

gaf. Ook de Staatkundig Gereformeerde 

Partij te Reimerswaal werd hiermee heel 

direct geconfronteerd. Daar wethouder 

dhr. J.P. Sinke immers zijn vertrek had 

aangekondigd en zijn opvolging door 

het SGP-bestuur en de fractieleden in 

het werk werd gesteld kon zijn afscheid 

vanwege de voortdurende lockdown geen 

doorgang vinden. Ook de installatie van 

zijn opvolger, raadslid dhr. M. Both, als 

nieuwe wethouder van de SGP, gebeurde 

op gepaste afstand in een select 

gezelschap. Eveneens werd in 

dezelfde periode het nieuwe 

raadslid dhr. A.M. Bliek 

beëdigd. Kortom verschillende 

wisselingen die zo onopvallend 

plaatsvonden. Tijdens deze 

algemene ledenvergadering 

in december werden deze 

gebeurtenissen gememoreerd. 

De nieuwe wethouder M. 

M.W. Sinke

Secretaris  

GA-Reimerswaal 

(Oud)bestuursleden van de Gemeentelijk

v.l.n.r.:  Johan Meeuwsen, Rien Sink

Chris van Liere en Rinus van den Berge.

Both hield zijn toespraak waarin hij de 

opstart van zijn ambt als wethouder onder 

woorden bracht en enkele actuele thema’s 

binnen het college en de raad aan de orde 

stelde. De SGP-voorzitter dhr. P.J. Dorst 

sprak woorden van dank en waardering 

aan voormalig wethouder dhr. J.P. Sinke. 

Hij werd hartelijk dankgezegd voor het vele 

werk wat hij in de achterliggende jaren 

als bestuurslid, raadslid en als wethouder 

verricht heeft. Het bestuur maar ook de 

fractie van SGP-Reimerswaal kijkt met 

dankbaarheid 

alle jaren in de verschillende geledingen 

van SGP-Reimerswaal door dhr. J.P. Sinke is 

gedaan. Dhr. J.P. Sinke voerde een ogenblik 

het woord als voormalig wethouder en 

blikte terug naar alle jaren die achter liggen. 

Ook hij sprak zijn dankbaarheid uit en riep 

de goede samenwerking en verbondenheid 

in herinnering die er onderling mocht zijn.

Tevens werden woorden van dank 

en afscheid uitgesproken aan twee 

vertrekkende bestuursleden van de 

gemeentelijke afdeling Reimerswaal.

Dhr. M.J. van den Berge uit Yerseke nam 

afscheid na een periode van vier jaar 
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vond op digitale wijze plaats in de Adullamkerk van de Gereformeerde Gemeente te 

Waarde. Naast de bestuursleden van de SGP was de wethouder, enkele fractieleden 

Reimerswaal hadden een link ontvangen waardoor het programma digitaal gevolgd 

vanwege de voortdurende lockdown geen 

nieuwe wethouder van de SGP, gebeurde 

beëdigd. Kortom verschillende 

wisselingen die zo onopvallend 

gebeurtenissen gememoreerd. 

(Oud)bestuursleden van de Gemeentelijke Afdeling van de SGP te Reimerswaal:

v.l.n.r.:  Johan Meeuwsen, Rien Sinke, Jan Hoekman, John Dorst, Anton Bunt, 

Chris van Liere en Rinus van den Berge.

Both hield zijn toespraak waarin hij de 

opstart van zijn ambt als wethouder onder 

woorden bracht en enkele actuele thema’s 

binnen het college en de raad aan de orde 

stelde. De SGP-voorzitter dhr. P.J. Dorst 

sprak woorden van dank en waardering 

aan voormalig wethouder dhr. J.P. Sinke. 

Hij werd hartelijk dankgezegd voor het vele 

werk wat hij in de achterliggende jaren 

als bestuurslid, raadslid en als wethouder 

verricht heeft. Het bestuur maar ook de 

fractie van SGP-Reimerswaal kijkt met 

dankbaarheid terug op de het vele werk wat 

alle jaren in de verschillende geledingen 

van SGP-Reimerswaal door dhr. J.P. Sinke is 

gedaan. Dhr. J.P. Sinke voerde een ogenblik 

het woord als voormalig wethouder en 

blikte terug naar alle jaren die achter liggen. 

Ook hij sprak zijn dankbaarheid uit en riep 

de goede samenwerking en verbondenheid 

in herinnering die er onderling mocht zijn.

Tevens werden woorden van dank 

en afscheid uitgesproken aan twee 

vertrekkende bestuursleden van de 

gemeentelijke afdeling Reimerswaal.

Dhr. M.J. van den Berge uit Yerseke nam 

afscheid na een periode van vier jaar 

bestuurslid geweest te zijn in combinatie 

met commissielid van de PR. 

Dhr. Van den Berge was daarvoor twaalf jaar 

raadslid voor de SGP in de gemeenteraad 

van Reimerswaal. De voorzitter bedankt 

hem dan ook hartelijk voor het vele werk 

wat hij gedaan heeft. Van bestuurslid dhr. 

J.A. Meeuwsen werd ook afscheid genomen 

na een bestuurlijke periode van acht jaar. 

Dhr. Meeuwsen was naast bestuurslid ook 

commissielid van de Reimerswaalse SGP 

PR-commissie. Ook hij werd hartelijk dank 

gezegd voor al het werk.

Zo mochten we een ogenblik samen 

zijn om de belangen te behartigen van 

onze Staatkundig Gereformeerde Partij 

en terugzien op een jaar met ernstige 

roepstemmen van Godswege door middel 

van het coronavirus wat zo zijn sporen 

gezet heeft in de samenleving. Anderzijds 

mochten er onder de toelating van de 

Heere nog goede dingen zijn dat dan ook 

tot verwondering en dankbaarheid brengt.

Tenslotte besloot de 2e bestuursvoorzitter, 

dhr. J.A. Hoekman uit Rilland, de 

vergadering met het zingen van Psalm 25 

vers 2 en eindigde met dankgebed.
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Onder de noemer Zichtbaar Zeeland wordt al geruime tijd gewerkt aan het 

versterken van het imago van Zeeland. In Zeeland is het uitstekend wonen, leven en 

werken. Maar buiten Zeeland weet lang niet iedereen dat. Het imago van Zeeland is 

veel in de trant van: leuk voor een weekendje, maar ver weg, niet veel te beleven, 

geen werk en oude woningen in lege gebieden. Het beeld van wat een Zeeuw 

vindt en een niet-Zeeuw vindt ligt blijkbaar ver uit elkaar. Uit een enquête van ZB 

Planbureau  blijkt het volgende:

Ze wonen er fijn, waarderen de ruimte en voelen zich veilig. Wel missen ze carrièrekansen 
en verbinding met de rest van het land’.

Om iemand te verleiden in Zeeland

te komen wonen, zullen we over het

negatieve beeld te weten moeten komen

hoe dit beeld ontstaat en waarom het

zo hardnekkig is. Positief nieuws is

dat in 2020 het aantal Zeeuwen weer

is gegroeid. De Zeeuwse bevolking is

met circa 1800 mensen gegroeid. De

provincie heeft 385.455 inwoners, aldus

de voorlopige opgaven van de dertien

gemeenten. Die toename is uitzonderlijk.

Sinds 2002 is de jaarlijkse groei namelijk

niet boven de 1000 uitgekomen. Van

2011 tot en met 2013 kromp de

bevolking zelfs. In 2019 was er

een groei van 456 inwoners.

Door de coronacrisis is

het wonen in Zeeland

vermoedelijk erg in trek.  Er

wordt nader onderzocht wat

de oorzaken zijn van de groei,

zodat dit als nuttige input

meegenomen kan worden.

Noordzandstraat 34, 4401 CG Yerseke
t 0113 572907  |  m 06 53154711 

info@piethoekman.nl
www.piethoekman.nl

Bedankt voor de prettige samenwerking & veel succes!H o e k m a n  K a n t o o r i n r i c h t i n g  v a n  H o e k  t o t  H o e k
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Uit de Provinciale Staten

Zichtbaar Zeeland

Onder de noemer Zichtbaar Zeeland wordt al geruime tijd gewerkt aan het 

versterken van het imago van Zeeland. In Zeeland is het uitstekend wonen, leven en 

werken. Maar buiten Zeeland weet lang niet iedereen dat. Het imago van Zeeland is 

veel in de trant van: leuk voor een weekendje, maar ver weg, niet veel te beleven, 

geen werk en oude woningen in lege gebieden. Het beeld van wat een Zeeuw 

vindt en een niet-Zeeuw vindt ligt blijkbaar ver uit elkaar. Uit een enquête van ZB 

Planbureau  blijkt het volgende: ‘Zeeuwen zijn overwegend positief over hun provincie. 

Ze wonen er fijn, waarderen de ruimte en voelen zich veilig. Wel missen ze carrièrekansen 
en verbinding met de rest van het land’.  

Om iemand te verleiden in Zeeland 

te komen wonen, zullen we over het 

negatieve beeld te weten moeten komen 

hoe dit beeld ontstaat en waarom het 

zo hardnekkig is. Positief nieuws is 

dat in 2020 het aantal Zeeuwen weer 

is gegroeid. De Zeeuwse bevolking is 

met circa 1800 mensen gegroeid. De 

provincie heeft 385.455 inwoners, aldus 

de voorlopige opgaven van de dertien 

gemeenten. Die toename is uitzonderlijk. 

Sinds 2002 is de jaarlijkse groei namelijk 

niet boven de 1000 uitgekomen. Van 

2011 tot en met 2013 kromp de 

bevolking zelfs. In 2019 was er 

een groei van 456 inwoners. 

Door de coronacrisis is 

het wonen in Zeeland 

vermoedelijk erg in trek.  Er 

wordt nader onderzocht wat 

de oorzaken zijn van de groei, 

zodat dit als nuttige input 

meegenomen kan worden. 

Zeeuwse Marketing Organisatie 

(ZMO) 

Het goed op de kaart zetten van Zeeland 

vraagt om duidelijke communicatie en 

het samenbrengen van alle bestaande 

initiatieven en belanghebbenden. Om dit 

te stroomlijnen is de Zeeuwse Marketing 

Organisatie (ZMO) opgericht. Wat ook 

meespeelt is dat in de afgelopen jaren de 

Vereniging voor Vreemdelingenverkeer 

(VVV) steeds meer onder (financiële) 
druk kwam te staan. Voor het jaar 2014 

bestond de VVV vooral uit lokale VVV’s 

die een sterke betrokkenheid 

vanuit de gemeenten kende. 

Na de fusie van VVV’s lijkt het 

dat de betrokkenheid sterk 

afnam. Daarnaast staan de 

begrotingen van Zeeuwse 

gemeenten door zaken als 

de WMO en Jeugdzorg sterk 

onder druk. De provincie 

heeft tijdig de activiteiten van 

Hans Rottier

Statenlid  

SGP Zeeland 
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de VVV veilig gesteld in de ZMO en is in 

goed overleg met de belanghebbenden 

om gezamenlijk Zeeland op de kaart te 

zetten. De nieuwe marketingorganisatie 

werkt intensief samen met bedrijven, 

overheden, scholen en andere partners. 

In deze organisatie worden onder andere 

marketingactiviteiten van Provincie Zeeland 

en een deel van de activiteiten van VVV 

Zeeland ondergebracht. Wat de SGP fractie 

betreft is het belangrijk dat Zichtbaar 

Zeeland vooral hét ding wordt van de 

belanghebbenden. Met andere woorden: 

de partijen die er belang bij hebben worden 

de fi nanciële pilaren en de Provincie 
faciliteert en niet andersom. Nog anders 

gezegd: plaatselijk draagvlak is belangrijk. 

Nadere informatie is te vinden op de 

website www.zeeland.com.

Visserij en Brexit 

De visserij staat onder druk vanwege de 

Brexit en allerlei Europese maatregelen 

(bijvoorbeeld quota en pulskorverbod). 

Ook vormt de grootschalige aanleg van 

windmolenparken op de Noordzee en het 

aanwijzen van Natura 2000-gebieden een 

bedreiging voor de visserij. 

Donderdag 21 januari 2021 berichtte 

Omroep Zeeland dat de gevolgen van de 

Brexit-deal voor Zeeuwse vissers slechter 

uitpakken dan gedacht. In de Brexit-deal 

De nieuwe marketing-

organisatie werkt intensief 

samen met bedrijven, 

overheden, scholen 

en andere partners. 

is afgesproken dat Europese vissers in 

Engelse wateren 25 procent minder vis 

mogen vangen, maar voor elke vissoort 

gelden andere percentages. En daar zit 

voor Zeeuwse vissers een probleem. Zij 

vissen met name op tong, schol, wijting 
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de partijen die er belang bij hebben worden 

de fi nanciële pilaren en de Provincie 

gezegd: plaatselijk draagvlak is belangrijk. 

windmolenparken op de Noordzee en het 

is afgesproken dat Europese vissers in 

Engelse wateren 25 procent minder vis 

mogen vangen, maar voor elke vissoort 

gelden andere percentages. En daar zit 

voor Zeeuwse vissers een probleem. Zij 

vissen met name op tong, schol, wijting 

en kabeljauw. Voor deze vissoorten is 

de afname substantieel, wat een fl ink 
verlies betekent voor de Zeeuwse vissers. 

Bovendien heeft ook Noorwegen, vanwege 

de houding van de EU in de Brexit-deal, 

haar vismachtigingen voor Europese vissers 

in de Noorse wateren ingetrokken.  

De SGP-fractie heeft vragen hierover 

gesteld aan het college van Gedeputeerde 

Staten. Op welke manier kan de toekomst 

voor nieuwe generaties vissers en een 

kotter als familiebedrijf gegarandeerd 

blijven? Het College zet zich daar maximaal 

voor in en geeft aan dat “naast de Brexit 

vormen het verbod op pulsvisserij, de 

aanlandplicht en de ruimteclaims door andere 

gebruiksfuncties op de Noordzee serieuze 

bedreigingen van de Nederlandse kottersector. 

In de kottervisie (juni 2020) schetst minister 

Schouten (LNV) het toekomstperspectief voor 

Bovendien heeft ook 

Noorwegen, vanwege de 

houding van de EU in de 

Brexit-deal, haar 

vismachtigingen voor 

Europese vissers in de 

Noorse wateren 

ingetrokken.
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de Nederlandse kottervisserij. Innovaties, 

warme sanering, versterking van de 

handhaving en betere naleving van de regels, 

internationale samenwerking en aandacht 

voor garnalen en andere kustvissers vormen 

de kernpunten hierin. Voor de uitwerking van 

deze punten stelt de minister € 119 miljoen 

beschikbaar. Ook nu de visserijsector het 

Noordzeeakkoord niet heeft ondertekend, 

zullen deze middelen beschikbaar worden 

gesteld.”

Vanuit de SGP fractie hebben we 

regelmatig contact en korte lijntjes met 

onze gewaardeerde Europarlementariër 

Bert-Jan Ruissen die een voorvechter is 

van ruimte voor de vissers. Op 18 februari 

2021 hebben we digitaal bijgepraat 

over deze onderwerpen met Bert-Jan 

en enkele vissers om elkaar maximaal 

te informeren en gezamenlijk te zoeken 

naar mogelijkheden. Daarnaast gaan we 

regelmatig het werkveld in om ons te laten 

informeren, zoals op 22 januari 2021 in de 

haven van Yerseke (zie: www.zeeland.sgp.

nl). Tot slot is het belangrijk dat de sector 

voldoende positieve aandacht krijgt en 

wordt op 4 juni een werkbezoek gepland 

in Vlissingen en Yerseke met onze SGP-

vertegenwoordigers uit de Tweede Kamer 

en het Europarlement, waarbij met name 

aandacht is voor de visserij en de schaal- en 

schelpdiersector. 

Dit dossier volgen, en SGP Zeeland in het 

algemeen

• http://zeeland.sgp.nl

• facebook + twitter + instagram: SGP 

Zeeland

• https://zeeland.sgp.nl/actueel/nieuws/

onzekerheid-voor-zeeuwse-vissers-door-

brexit-regels
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www.kriekaardmultiservice.nl  

BESTRATINGEN GRONDWERKEN SLOOPWERKEN

info@kriekaardmultiservice.nl

KRIEKAARD MULTI SERVICE B.V.

Kriekaard Multi Service B.V.

Kerkweg 28

4414 AC Waarde 06 222 601 43

regelmatig het werkveld in om ons te laten 

informeren, zoals op 22 januari 2021 in de 

vertegenwoordigers uit de Tweede Kamer 

aandacht is voor de visserij en de schaal- en 

onzekerheid-voor-zeeuwse-vissers-door-
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Ook voor andere gebieden in Zeeland 

zijn er plannen om zoet water aan te 

voeren. Voor Schouwen-Duiveland wordt 

bijvoorbeeld onderzocht of het mogelijk 

is zoet water met een pijpleiding aan te 

voeren.  

Het waarborgen van waterkwaliteit is 

een kerntaak van het waterschap. Gert 

van Kralingen is als dagelijks bestuurslid 

hiervoor verantwoordelijk. Waterkwaliteit 

staat onder druk door toenemende 

concentratie van resten geneesmiddelen 

in het rioolwater. Er zijn steeds meer 

inspanningen nodig om rioolwater te 

zuiveren. Zuiveringsinstallaties worden 

omgebouwd tot energiefabrieken om 

zoveel mogelijk vrijkomende energie bij 

de waterzuivering niet verloren te laten 

gaan. Grondstoffen zoals fosfaat worden 
teruggewonnen en zijn beschikbaar 

voor hergebruik. Er is gekeken om het 

effluent van de rioolzuiveringsinstallaties 
geschikt te maken voor de landbouw. 

Door strenge regelgeving vanuit de 

EU is dat niet mogelijk. Het effluent 
bevat te veel medicijnresten en andere 

verontreinigingen. Met de huidige 

techniek is het te kostbaar om deze 

verontreinigingen er uit te halen. Wel zijn 

SGP Waterschap Scheldestromen
In Waterschap Scheldestromen is de SGP met drie leden vertegenwoordigd. Gert 

van Kralingen als lid van het dagelijks bestuur met portefeuille afvalwaterketen, 

Jan Willem van de Velde als lid van commissie Waterkeringen en Wegen en Henk 

Verheuvel als fractievoorzitter en lid van commissie Bestuurlijke en Economische 

zaken. Fractievolgers Marcel Goud en Jan Pieter Bijnagte zijn lid van de commissie 

Waterbeheer. In maart 2019 is een nieuwe bestuursperiode ingegaan en zijn we 

inmiddels halverwege de bestuursperiode. Waar staan we als waterschap en welke 

thema’s zijn actueel? 

Waterbeheer

In commissie waterbeheer staat de kwaliteit 

van het water centraal. Waterschap 

Scheldestromen staat voor de uitdaging om 

bij overvloedige regenval, water vlot weg 

te pompen. Het klimaat is wisselvalliger 

geworden waardoor in de zomerperiode 

plaatselijk veel water kan vallen. Voor de 

landbouw een groot risico wanneer er 

te lang water blijft staan in de gewassen. 

Als SGP vinden wij het belangrijk dat het 

waterschap zich maximaal inspant door 

watergangen schoon en open te houden en 

te investeren in gemalen.  

Watertekort is een thema dat 

nadrukkelijk op de agenda 

staat. De droge zomers van 

2018, 2019 en 2020 laten 

zien dat voldoende aanbod 

van zoet water cruciaal is 

voor een vitale landbouw 

in Zeeland. Als SGP hebben 

we ons sterk gemaakt om 

meer budget beschikbaar 

te stellen om vanuit het 

waterschap initiatieven vanuit de landbouw 

te ondersteunen. Er is meer ambtelijke 

ondersteuning beschikbaar om kansrijke 

ideeën verder uit te werken. 

In de gemeente Reimerswaal loopt er op 

dit moment een project om te onderzoeken 

op welke wijze er meer polders kunnen 

beschikken over zoet water. Op dit moment 

wordt alleen  de Reigersbergschepolder in 

de gemeente Reimerswaal voorzien van 

zoet water. Door de droogte in het voorjaar 

van 2020 is tijdelijk, via de bestaande 

aanvoer, zoet water beschikbaar gesteld 

aan ondernemers met landbouwgrond 

buiten de Reigersbergschepolder. 

Gebleken is dat de bestaande 

capaciteit van aanvoer zoet 

water hiervoor onvoldoende 

is. Samen met ZLTO en 

Waterschap Scheldestromen 

wordt gekeken naar 

mogelijkheden om een veel 

groter gebied in de gemeente 

Reimerswaal te voorzien van 

zoet water.  

Henk Verheul

Hoofdingeland  

waterschap  

Scheldestromen
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Ook voor andere gebieden in Zeeland 

zijn er plannen om zoet water aan te 

voeren. Voor Schouwen-Duiveland wordt 

bijvoorbeeld onderzocht of het mogelijk 

is zoet water met een pijpleiding aan te 

voeren.  

Het waarborgen van waterkwaliteit is 

een kerntaak van het waterschap. Gert 

van Kralingen is als dagelijks bestuurslid 

hiervoor verantwoordelijk. Waterkwaliteit 

staat onder druk door toenemende 

concentratie van resten geneesmiddelen 

in het rioolwater. Er zijn steeds meer 

inspanningen nodig om rioolwater te 

zuiveren. Zuiveringsinstallaties worden 

omgebouwd tot energiefabrieken om 

zoveel mogelijk vrijkomende energie bij 

de waterzuivering niet verloren te laten 

gaan. Grondstoffen zoals fosfaat worden 
teruggewonnen en zijn beschikbaar 

voor hergebruik. Er is gekeken om het 

effluent van de rioolzuiveringsinstallaties 
geschikt te maken voor de landbouw. 

Door strenge regelgeving vanuit de 

EU is dat niet mogelijk. Het effluent 
bevat te veel medicijnresten en andere 

verontreinigingen. Met de huidige 

techniek is het te kostbaar om deze 

verontreinigingen er uit te halen. Wel zijn 

er initiatieven om afvalwater vanuit de 

industrie (zoals bij Coroos) geschikt te 

maken voor gebruik door de landbouw.

Een belangrijke opgave voor het 

waterschap is om in 2027 te voldoen aan 

de Kader Richtlijn Water (KRW-doelen). De 

huidige doelen zijn gebaseerd op kennis 

van zoet water en minder geschikt voor de 

brakke wateren. Er zal extra inzet vanuit het 

waterschap nodig zijn om de KRW-doelen in 

2027 te halen.  

Bestuurlijke en economische zaken 

(BEZ)

Het waterschap heeft een stevige begroting 

van ongeveer 126 miljoen euro per jaar. 

Hiervan wordt 94.4 miljoen euro ontvangen 

via heffing waterschapsbelasting. Er is 
voor de huidige bestuursperiode gekozen 

om de tarieven jaarlijks (exclusief inflatie) 
maximaal met 2.5% te laten stijgen. 

Jaarlijks worden er een behoorlijk aantal 

projecten door het waterschap uitgevoerd. 

Voor 2020 zijn er vijftig projecten ingepland 

met een investeringsbedrag van dertig 

miljoen euro. Eén van de projecten is de 

bouw van een nieuwe peilboot. Na een 

Er zijn steeds meer  

inspanningen nodig om 

rioolwater te zuiveren. 

Er zal extra inzet vanuit  

het waterschap nodig  

zijn om de KRW-doelen  

in 2027 te halen. 

aterschap Scheldestromen

inmiddels halverwege de bestuursperiode. Waar staan we als waterschap en welke 

waterschap initiatieven vanuit de landbouw 

dit moment een project om te onderzoeken 

beschikken over zoet water. Op dit moment 

wordt alleen  de Reigersbergschepolder in 

zoet water. Door de droogte in het voorjaar 

aan ondernemers met landbouwgrond 

buiten de Reigersbergschepolder. 

Waterschap Scheldestromen 

groter gebied in de gemeente 

Reimerswaal te voorzien van 
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lange voorbereiding is eind 2020 het besluit 

gevallen om een nieuwe peilboot aan te 

besteden.  

Door corona is er wel vertraging ontstaan 

in de uitvoering van projecten. Het 

afgesproken investeringsniveau wordt over 

2020 niet gehaald. 

Het waterschap kan zelf belastingen 

heffen. De heffing wordt verdeeld 
over verschillende categorieën, zoals 

ongebouwd (landbouwgronden), gebouwd 

(bedrijven) en ingezetenen. Het systeem 

van heffing is behoorlijk ingewikkeld. 

Om tot vereenvoudiging te komen heeft 

een commissie een belastingherziening 

voorbereid. In december 2020 is door 

alle waterschappen ingestemd met de 

voorstellen. Naar verwachting kan in 2025 de 

nieuwe wetgeving ingaan. Op basis van het 

nieuwe belastingsysteem is het eenvoudiger 

om te sturen in de heffingen per categorie. 
Als SGP vinden wij het belangrijk dat door 

het nieuwe belastingstelsel geen grote 

verschuivingen in lastenverdeling tussen de 

categorieën ontstaan. Het is in het nieuwe 

belastingsysteem ook eenvoudiger om 

voor plusvoorzieningen (zoals aanvoer van 

zoet water) een apart tarief in rekening te 

brengen.

Waterkeringen en Wegen

Zeeland is een provincie met veel 

water. Een belangrijke kerntaak van 

het waterschap is het garanderen van 

de waterveiligheid. Primaire dijken zijn 

bedoeld als waterkeringen langs de 

Noordzee en de Ooster- en Westerschelde. 

De afgelopen jaren zijn de normen voor 

deze waterkeringen aangescherpt. 

Door het verder verscherpen van 

de normen is het nodig de primaire 

waterkeringen continue te monitoren. 

De dijk bij Hansweert voldoet niet aan 

de nieuwe normen. Er is een start 

gemaakt om een dijkverzwaring voor 

te bereiden. Voor dit project wordt 

90% van de kosten betaald uit het 

Hoogwaterbeschermingsprogramma 

(HWBP). De resterende kosten van 10% 

komen voor rekening van het waterschap. 

Het verhogen van de dijk bij Hansweert 

is ingewikkeld door de ligging aan de 

Westerschelde als Natura 2000-gebied 

en door  bebouwing binnendijks. De 

voorbereidingskosten komen hierdoor 

hoger uit dan begroot. 

Voor het beoordelen van de regionale 

waterkeringen (de secundaire dijken) 

worden nieuwe normeringen vastgelegd 

in een provinciale verordening. De 

verwachting is dat eind 2021 de nieuwe 

normeringen bekend zijn. Het aanpassen 

van regionale waterkeringen komt 

overigens volledig voor rekening van het 

waterschap. 

Waterschap Scheldestromen heeft ook een 

taak als beheerder van veel buitenwegen 

in Zeeland. Bij de meeste waterschappen 

in andere delen van Nederland is dat 

onderdeel afgestoten. Waterschap 

Scheldestromen vindt het belangrijk deze 

taak te blijven uitvoeren, omdat beheer van 

de wegen heel efficiënt kan plaatsvinden. 
Het werkgebied van het Waterschap 

Scheldestromen valt samen met de 

provinciegrenzen. Hierdoor is een optimale 

samenwerking met de dertien gemeenten 

in de provincie Zeeland mogelijk. 

Het budget voor wegen is niet hoog, zodat 

Naar verwachting kan  

in 2025 de nieuwe  

wetgeving ingaan.

stromen vindt het belangrijk 
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Noordzee en de Ooster- en Westerschelde. 

komen voor rekening van het waterschap. 

Waterschap Scheldestromen heeft ook een 

taak als beheerder van veel buitenwegen 

in Zeeland. Bij de meeste waterschappen 

in andere delen van Nederland is dat 

onderdeel afgestoten. Waterschap 

Scheldestromen vindt het belangrijk deze 

taak te blijven uitvoeren, omdat beheer van 

de wegen heel efficiënt kan plaatsvinden. 
Het werkgebied van het Waterschap 

Scheldestromen valt samen met de 

provinciegrenzen. Hierdoor is een optimale 

samenwerking met de dertien gemeenten 

in de provincie Zeeland mogelijk. 

Het budget voor wegen is niet hoog, zodat 

er keuzes moeten worden gemaakt. Het 

realiseren van fietspaden op schoolroutes 
is een belangrijk item uit het SGP-

verkiezingsprogramma. In de afgelopen 

bestuursperiode zijn verschillende 

fietspaden aangelegd. Binnen het 
waterschap wordt nagedacht over een 

andere vorm als wegbeheerder waarbij de 

focus meer ligt op 60 km/uur wegen.

Duurzaamheid

Het waterschap heeft als doelstelling 

om in 2025 energieneutraal te zijn. 

Op dit moment wordt 73% van het 

energieverbruik opgewekt uit zuiveringsslib, 

zonnepanelen op daken en het benutten 

van biomassa van gerooide bomen. De 

laatste 26% wordt bereikt door 5% te 

besparen op energieverbruik en voor 4.4 

miljoen euro te investeren in zonnepanelen. 

De doelstelling is om 2050 als waterschap 

volledig circulair te zijn. Een eerste stap 

is om in 2030 50% minder primaire 

grondstoffen te gebruiken. 

henk.verheuvel@scheldestromen.nl

Waterschap Schelde- 

stromen vindt het belangrijk 

deze taak te blijven  

uitvoeren, omdat beheer 

van de wegen heel efficiënt 

kan plaatsvinden. 
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Zoals u van ons gewend bent, hebben we als redactie voor deze uitgave van Een 

Vaste Koers een interview met een ondernemer. Dit keer bij het mooie bedrijf van 

machinefabrikant Murre Technologies te Krabbendijke.

Vanwege covid-19 was het niet mogelijk persoonlijk deze vragen te stellen en doen 

we dit nu in overleg digitaal aan dhr. J. Murre, directeur en eigenaar van dit bedrijf.

Kunt u iets over uzel

Ik ben gelukkig getrouwd met Astrid, we 

hebben drie kinderen, Noraly, Andries en 

Jeannely, waar wij heel blij mee zijn.

Na de LTS ben ik gaan leren en werken. 

Toen ik een poosje gewerkt had bij een 

baas, kwam ik er al snel achter dat ik 

zelf een bedrijf wilde starten. Op mijn 

achttiende ben ik daar mee begonnen, in 

1987. Techniek, innovatie en ondernemen 

is mijn passie en hobby.

Hoe is uw bedrijf ontstaan?

Als eenmanszaak ben ik gestart met 

service voor de aardappelverwerkende 

industrie. Daarna zijn we ons meer 

gaan richten op constructiewerk 

in de vorm van klantgerichte 

oplossingen, er kwam steeds 

meer personeel bij. Ook 

internationaal kregen we 

steeds meer klanten.

Bent u als eerste aan de 

Zuidweg 2

De gemeente Borsele

BAAN
OP MAAT

Hoe zou jij het doen?

TECHNO SERVICE ‘S-GRAVENPOLDER BV  /  0113 312 020 /  INFO@TSG.NL  /  TSG.NL

TSG staat voor Techno Service ’s-Gravenpolder. We zijn specialist 

in industriële automatisering en besturingstechniek. Onze klanten 

hechten veel waarde aan kwaliteit. Als iets niet werkt, staat immers hun 

productie stil. Daarom werken we met een vakkundig team en blijven 

we continu bijleren, om ook de nieuwste technieken vakkundig te 

kunnen installeren en onderhouden.

Als industriële elektromonteur ben je verantwoordelijk voor de aanleg van 

industriële elektrotechnische installaties op zeer diverse projecten binnen 

onze klantenkring. Je werkt, onder aansturing van een projectleider, 

zelfstandig of in teamverband waarbij je leidinggeeft aan (hulp) monteurs.

Wĳ zoeken een ervaren industriële elektromonteur.

Hoe dat er precies uit ziet, bepaal je zelf.

Bekijk alle vacatures op 

www.tsg.nl/werken-bij-tsg

Margrietstraat 30, 4401 EZ  Yerseke  |  Tel.: 0113-573681Margrietstr

 06-22296733  |  info@burgtours.nl  | Mob.: 06-22296733  |  inf www.burgtours.nl

busreizen

Fietsvakanties

vliegreizen

Cruises
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Een ondernemer aan het woord

Interview met Jan Murre

Zoals u van ons gewend bent, hebben we als redactie voor deze uitgave van Een 

Vaste Koers een interview met een ondernemer. Dit keer bij het mooie bedrijf van 

machinefabrikant Murre Technologies te Krabbendijke.

Vanwege covid-19 was het niet mogelijk persoonlijk deze vragen te stellen en doen 

we dit nu in overleg digitaal aan dhr. J. Murre, directeur en eigenaar van dit bedrijf.

Kunt u iets over uzelf vertellen? 

Ik ben gelukkig getrouwd met Astrid, we 

hebben drie kinderen, Noraly, Andries en 

Jeannely, waar wij heel blij mee zijn.

Na de LTS ben ik gaan leren en werken. 

Toen ik een poosje gewerkt had bij een 

baas, kwam ik er al snel achter dat ik 

zelf een bedrijf wilde starten. Op mijn 

achttiende ben ik daar mee begonnen, in 

1987. Techniek, innovatie en ondernemen 

is mijn passie en hobby.

Hoe is uw bedrijf ontstaan?

Als eenmanszaak ben ik gestart met 

service voor de aardappelverwerkende 

industrie. Daarna zijn we ons meer 

gaan richten op constructiewerk 

in de vorm van klantgerichte 

oplossingen, er kwam steeds 

meer personeel bij. Ook 

internationaal kregen we 

steeds meer klanten.

Bent u als eerste aan de 

Zuidweg 20 begonnen? 

De gemeente Borsele 

kon zich niet vinden in het feit dat 

wij constructiewerk deden vanuit de 

loods aan het stationsemplacement 

in Driewegen. Het paste niet in het 

bestemmingsplan, dus waren we 

genoodzaakt een andere locatie te 

zoeken. We zijn gestart aan de 

Zuidweg 20 in 1994, waar de 

gemeente Reimerswaal alle 

medewerking verleende.

Welke werkzaamheden 

worden hierin uitgevoerd?

We bouwen, ontwerpen 

en ontwikkelen 

productieprocessen en -lijnen 

voor een grote diversiteit 

Rinus van den Berge

Redactie

Een Vaste Koers

Wĳ zoeken een
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aan producten, zoals fruit, appels, 

peren, mango’s, meloenen en citroenen 

daarnaast groenten, zoals knolproducten 

wortels, rode bieten, knolselderij, 

aardappelen en uien, tevens schaal- en 

schelpdieren, zoals mosselen, oesters, 

kokkels, messchelpen en kreeften. Een 

nieuwe uitdaging voor ons is onder andere 

de zeewiersector.

Werkt u veel voor lokale ondernemers 

in deze regio, of is het landelijk, en 

export?

Lokale ondernemers zijn voor ons zeer 

belangrijk, maar internationale klanten zijn 

ook een groot aspect van ons bedrijf.

Is er uitbreiding binnen het bedrijf 

geweest in het verleden, 

hoe heeft u dit gerealiseerd?

Ja, in 2009/2010. Onze oude panden 

waren te klein en niet geschikt om 

uit te breiden, we hebben toen alles 

afgebroken en hebben een nieuw gebouw 

teruggeplaatst. Het is een genoegen om in 

de door ons zelfontworpen bedrijfsruimte 

te werken.

Ziet u nog verder een groei binnen uw 

bedrijf?

Er is werk voldoende, ieder jaar groeien 

we wat, we proberen dit zo gecontroleerd 

mogelijk te laten verlopen, dat is in de 

praktijk een hele uitdaging.

Kunt u nog meer uitbreiden op deze 

locatie?

Ja, we hebben plannen om volgend jaar uit 

te breiden op ons eigen terrein, hiervoor 

heeft de gemeente Reimerswaal positief 

advies uitgebracht.

Is het binnen de huidige werkkring nog 

mogelijk om vakmensen te vinden?

We hebben een aantal moeilijke jaren 

achter de rug wat dit betreft, maar op 

dit moment zijn er genoeg vakmensen 

beschikbaar en geïnteresseerde 

schoolverlaters om een BBL-opleiding te 

volgen bij ons bedrijf.
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afgebroken en hebben een nieuw gebouw 

teruggeplaatst. Het is een genoegen om in 

de door ons zelfontworpen bedrijfsruimte 

Ziet u nog verder een groei binnen uw 

we wat, we proberen dit zo gecontroleerd 

Kunt u nog meer uitbreiden op deze 

locatie?

Ja, we hebben plannen om volgend jaar uit 

te breiden op ons eigen terrein, hiervoor 

heeft de gemeente Reimerswaal positief 

advies uitgebracht.

Is het binnen de huidige werkkring nog 

mogelijk om vakmensen te vinden?

We hebben een aantal moeilijke jaren 

achter de rug wat dit betreft, maar op 

dit moment zijn er genoeg vakmensen 

beschikbaar en geïnteresseerde 

schoolverlaters om een BBL-opleiding te 

volgen bij ons bedrijf.

Hoe ziet u de toekomst voor de 

ondernemers in 2021? 

Ik ben hier optimistisch over, natuurlijk 

ondervinden we allemaal de moeilijkheden 

die covid-19 met zich meebrengt. Het 

voordeel is dat we machines maken voor 

de voedingsmiddelenindustrie, daarnaast 

denk ik dat het ook goed is om tegenslag 

te ondervinden, als je er doorheen mag 

komen sta je er sterker voor. 

We danken dhr. Murre voor zijn bijdrage 

in dit interview en wensen hem nog vele 

goede jaren en Gods zegen voor zijn bedrijf 

en gezin.
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Op moment van schrijven is het de ‘Week van 

de Euthanasie’ (13-19 februari). De Nederlandse 

Vereniging Voor Euthanasie (NVVE) wil deze week 

gebruiken om inzicht te geven in de mogelijkheden 

binnen de Euthanasiewet die Nederland sinds 2002 

kent. Dit jaar gaat de aandacht bijzonder uit naar 

euthanasie bij dementie. Dat is niet zonder reden: op 20 november afgelopen jaar 

berichtte de Regionale Toetsingscommissies Euthanasie (RTE) dat de Euthanasie 

Code 2018 in lijn is gebracht met het arrest van de Hoge Raad. Dit arrest betreft 

het verlenen van euthanasie op basis van een schriftelijke wilsverklaring aan een 

wilsonbekwame patiënt met vergevorderde dementie. Aanpassingen die het voor 

artsen makkelijker maken euthanasie te verlenen aan dementerenden. 

Deze aanpassingen zijn gemaakt naar 

aanleiding van een casus waarin specialist 

ouderengeneeskunde Marinou Arends in 

april 2016 het leven beëindigde van haar 

74-jarige patiënte, die leed aan een zware 

vorm van dementie. Naar aanleiding van 

deze ‘Week van Euthanasie’ zegt Arends 

zelf in een video uitgezonden door NVVE 

dat, na de doorgevoerde wijzigingen, 

“artsen niets meer in de weg staat om 

een schriftelijk euthanasieverzoek uit te 

voeren”. Het interpreteren van de 

wilsverklaring en het beoordelen 

van ondraaglijk lijden spelen 

daarin een cruciale rol. Verder 

in de video spreekt Arends 

over de intentie van verzoek 

tot euthanasie: “te weten dat je 

rond zult dolen op een afdeling, 

verdwaald in dementie, moet 

een ontzettend perspectief 

zijn”. 

Vertrouwde klanken...

NIEUWERKERK A/D  -  Vrijheidslaan 55  -  tel. (0180) 31 56 52
  -  Oostpolderweg 1swww.stolkorgels .nl

Mooie collectie orgels

van diverse merken

uime ervaring 

in zaal- en kerkorgels

HOEKMAN installatiebedrijf
Valckenisseweg 34   -   Rilland   -   tel: 0113-551384

mail: info@hkmn.nl   -   web: hkmn.nl/pellet

Nu nog stillere pelletkachels!

Nu met
GRATIS 100 kg 

hoogwaardige 

houtpellets
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‘Week van de Euthanasie’ 
Op moment van schrijven is het de ‘Week van 

de Euthanasie’ (13-19 februari). De Nederlandse 

Vereniging Voor Euthanasie (NVVE) wil deze week 

gebruiken om inzicht te geven in de mogelijkheden 

binnen de Euthanasiewet die Nederland sinds 2002 

kent. Dit jaar gaat de aandacht bijzonder uit naar 

euthanasie bij dementie. Dat is niet zonder reden: op 20 november afgelopen jaar 

berichtte de Regionale Toetsingscommissies Euthanasie (RTE) dat de Euthanasie 

Code 2018 in lijn is gebracht met het arrest van de Hoge Raad. Dit arrest betreft 

het verlenen van euthanasie op basis van een schriftelijke wilsverklaring aan een 

wilsonbekwame patiënt met vergevorderde dementie. Aanpassingen die het voor 

artsen makkelijker maken euthanasie te verlenen aan dementerenden. 

Deze aanpassingen zijn gemaakt naar 

aanleiding van een casus waarin specialist 

ouderengeneeskunde Marinou Arends in 

april 2016 het leven beëindigde van haar 

74-jarige patiënte, die leed aan een zware 

vorm van dementie. Naar aanleiding van 

deze ‘Week van Euthanasie’ zegt Arends 

zelf in een video uitgezonden door NVVE 

dat, na de doorgevoerde wijzigingen, 

“artsen niets meer in de weg staat om 

een schriftelijk euthanasieverzoek uit te 

voeren”. Het interpreteren van de 

wilsverklaring en het beoordelen 

van ondraaglijk lijden spelen 

daarin een cruciale rol. Verder 

in de video spreekt Arends 

over de intentie van verzoek 

tot euthanasie: “te weten dat je 

rond zult dolen op een afdeling, 

verdwaald in dementie, moet 

een ontzettend perspectief 

zijn”. 

Als basiszorgverlener werk ik 

naast mijn geneeskundestudie 

sinds een half jaar op de 

psychogeriatrische afdeling bij 

Envida, een woonzorginstelling in 

Maastricht. Ik herken het beeld 

wat Arends schetst over dolende 

ouderen die verdwaald zijn in 

dementie. Elke keer opnieuw 

realiseer ik me hoe ingrijpend 

dementie de cognitie, de 

persoonlijkheid en de beleving 

van de leefwereld van een 

demente verandert. Bij 

vergevorderde dementie lijkt 

er soms niet veel meer over te 

zijn van de persoon die hij of 

zij ooit was. Maar tegelijkertijd 

realiseer ik me hoe mooi 

mijn werk is om voor een 

patiëntengroep te zorgen 

die kwetsbaar is en tegelijk 

HOEKMAN installatiebedrijf
Valckenisseweg 34   Rilland   tel: 0113-551384

mail: info@hkmn.nl   web: hkmn.nl/pellet

Nu nog stillere pelletkachels! 

Nu met 

 

Gerard van de 

Wege

Voorzitter SGP- 

Jongeren Reimerswaal
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ook tevreden is met kleine dingen en het 

personeel vaak aan het lachen krijgt met 

hun gevoel voor humor. Hiermee wil ik de 

ernst van dementie niet bagatelliseren. 

Wel wil ik hiermee duidelijk maken dat er 

in de meeste gevallen geen sprake is van 

uitzichtloos en ondraaglijk lijden. 

Het bovengenoemde videofragment sluit 

Arends af met een beroep op het geweten 

van de arts: “Waarom overwint een arts 

zijn huiver niet, als hij een diep-demente 

patiënt ziet lijden? Is dat een legitieme 

reden om een ondraaglijk lijdende mens 

in de steek te laten?” Woorden die de 

ernst van de euthanasiepraktijken in 

Nederland tekenend weergeeft. Het 

aantal euthanasieverzoeken op basis 

van een wilsverklaring bij vergevorderde 

dementie is op dit moment nog gering 

(slechts enkelen per jaar), maar op basis 

van de genoemde wetsaanpassing is de 

deur opengezet voor het toepassen van 

euthanasie op grotere schaal. 

Donderdag 4 maart is Diederik van Dijk met 

onze jongeren in Reimerswaal in gesprek 

gegaan over dit ingrijpende thema. Het 

was voor ons het eerste online evenement 

sinds het begin van de covid-pandemie. 

In de achterliggende periode hebben we 

hard gewerkt aan het switchen naar online 

evenementen. Houd dus je mail en onze 

Instagram in de gaten voor alle interessante 

avonden die gaan volgen!  We hopen op 

mooie en goed bezochte avonden! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

PBM’s

V

Bij vergevorderde  

dementie lijkt er soms  

niet veel meer over te  

zijn van de persoon die  

hij of zij ooit was.
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Donderdag 4 maart is Diederik van Dijk met 

was voor ons het eerste online evenement 

hard gewerkt aan het switchen naar online 

Instagram in de gaten voor alle interessante 

Leverancier voor uw:

Werkkleding
Veiligheidskleding
Werkschoenen
Werklaarzen

Valbeveiliging
PBM’s

Bedrukken & 
Borduren

Vakkundig en vertrouwd Oude Rijksweg 19 M | Krabbendijke

www.vandevreede.nl

Metaalbewerking JDK

Zuidweg 35

4413NL  Krabbendijke

www.metaalbewerkingjdk.nl

info@metaalbewerkingjdk.nl

0113 –40 8000

Engineering

Verspaning

Machinebouw

Plaatwerk
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Ds. A. Vergunst,  
geen politicus en toch betrokken

‘Ambities om zelf de politiek in te gaan, had ds. Vergunst niet’. 

Deze woorden uit het in 2019 verschenen boek ‘Dienen, leiden, 

samenbinden’ gaan over het leven van wijlen ds. A. Vergunst. 

Dhr. W.B. Kranendonk heeft in dit lijvige boek nauwgezet het 

leven en de onvoorstelbaar vele werkzaamheden van ds. A. 

Vergunst gedocumenteerd. In dit artikel iets uit hoofdstuk 19. Dit 

hoofdstuk gaat over ‘Heel de samenleving’ en gaat onder andere 

over de betrokkenheid van ds. A. Vergunst bij de politiek. Het is 

een prachtig boek, zeker het lezen waard!

Toen ds. A. Vergunst de gemeente van 

Veen mocht dienen, ging het praatje dat hij 

burgemeester zou worden van Aalburg. Hij 

liet zelfs een speciaal bericht verschijnen 

in de lokale pers dat dit een gerucht was 

dat kant noch wal raakte. Er was geen 

haar op zijn hoofd die daaraan dacht. 

Dat wil natuurlijk niet zeggen dat hij niet 

betrokken was bij de politiek. Het was zijn 

ideaal dat heel de samenleving zich zou 

houden aan Gods geboden. Geen 

enkele zondag vergat hij te bidden 

voor de koningin. 

Ds. Vergunst stond niet alleen 

voor het profetische getuigen. 

Hij was er ook een voorstander 

van dat er daadwerkelijke en 

concrete bijdragen geleverd 

werden aan het regeren en 

besturen van ons land. Om 

dit te verwezenlijken voerde 

hij in 1963 een voorkeursactie binnen de 

SGP uit om ir. H. van Rossum in de Tweede 

Kamer te krijgen. Van Rossum was een 

bekwame ingenieur met kennis van zaken. 

Dit mislukte echter. 

Bij de verkiezingen van 1966 stond ds. A. 

Vergunst bovenaan de SGP-lijst voor de 

Eerste Kamer. Kranendonk constateert 

dat er op dat moment waarschijnlijk geen 

andere kandidaten beschikbaar waren. 

Bovendien lag het in de lijn der 

verwachting dat de SGP toch 

geen zetel zou halen. En dat 

gebeurde ook.

Ds. Vergunst heeft later over 

de voorkeursactie een goed 

gesprek gehad met het 

hoofdbestuur. Toch toonde 

ds. Vergunst zich kritisch 

over de koers van de partij. 

Martin van Manen

secretaris

PR-commissie

Ds. Vergunst riep op in de Kerkbode 

van de Gereformeerde Gemeenten van 

Rotterdam tot bezinning. Ds. Vergunst had 

bedenkingen bij de presentatie van de SGP 

richting de jongeren: ‘

een domineespartij en stonden er niet teveel 

zeventigjarigen op de lijst?’

zelfs de landelijke aandacht. Kranendonk 

constateert dat deze kritische opstelling 

van ds. Vergunst er wellicht de reden van 

is geweest om hem in 1969 te kiezen tot 

lid van het hoofdbestuur van de SGP. Zijn 

vrouw maakte aanvankelijk bezwaren 

dat hij deze verkiezing aannam. Het zou 

immers nog meer werk betekenen. Toch 

aanvaardde ds. Vergunst deze functie. 

Totdat ds. Vergunst naar Amerika vertrok in 

1981, was hij hoofdbestuurslid.

Ook binnen de SGP probeerde ds. Vergunst

de gelederen gesloten te houden. Dat was

niet altijd eenvoudig. In 1969 waren er leden

die kritiek hadden op het leiderschap van

ds. H.G. Abma. Deze kritische leden 

dat de partij de oude beginselen terzijde

schoof. Ds. Vergunst waarschuwde tegen het

optreden van deze groep. Hij zag daarin ‘de

dreiging van een droeve verscheuring van

een laatste overgebleven eenheid … En dat

onnodig. En dat in deze tijd!’’

ds. Vergunst het partijkader aan de ene kant

en de SGP-jongeren aan de andere kant bij

elkaar te houden. Men vond de jongeren te

vooruitstrevend. Ds. Vergunst probeerde

over en weer begrip te kweken.

Niet alleen binnen de SGP was ds. Vergunst 
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SGP uit om ir. H. van Rossum in de Tweede 

bekwame ingenieur met kennis van zaken. 

andere kandidaten beschikbaar waren. 

Ds. Vergunst riep op in de Kerkbode 

van de Gereformeerde Gemeenten van 

Rotterdam tot bezinning. Ds. Vergunst had 

bedenkingen bij de presentatie van de SGP 

richting de jongeren: ‘Was de SGP niet teveel 

een domineespartij en stonden er niet teveel 

zeventigjarigen op de lijst?’ Het artikel trok 

zelfs de landelijke aandacht. Kranendonk 

constateert dat deze kritische opstelling 

van ds. Vergunst er wellicht de reden van 

is geweest om hem in 1969 te kiezen tot 

lid van het hoofdbestuur van de SGP. Zijn 

vrouw maakte aanvankelijk bezwaren 

dat hij deze verkiezing aannam. Het zou 

immers nog meer werk betekenen. Toch 

aanvaardde ds. Vergunst deze functie. 

Totdat ds. Vergunst naar Amerika vertrok in 

1981, was hij hoofdbestuurslid.

Ook binnen de SGP probeerde ds. Vergunst 

de gelederen gesloten te houden. Dat was 

niet altijd eenvoudig. In 1969 waren er leden 

die kritiek hadden op het leiderschap van 

ds. H.G. Abma. Deze kritische leden ‘stelden 

dat de partij de oude beginselen terzijde 

schoof. Ds. Vergunst waarschuwde tegen het 

optreden van deze groep. Hij zag daarin ‘de 

dreiging van een droeve verscheuring van 

een laatste overgebleven eenheid … En dat 

onnodig. En dat in deze tijd!’’ Ook probeerde 

ds. Vergunst het partijkader aan de ene kant 

en de SGP-jongeren aan de andere kant bij 

elkaar te houden. Men vond de jongeren te 

vooruitstrevend. Ds. Vergunst probeerde 

over en weer begrip te kweken. 

Niet alleen binnen de SGP was ds. Vergunst 

betrokken met de zaken die daar speelden. 

Hij nam ook deel aan het publieke debat. 

In het bijzonder was hij bezorgd over 

wetgeving op het gebied van ethische 

vraagstukken. Hij schreef artikelen, gaf 

aandacht aan deze vraagstukken in 

toespraken en gaf zijn inbreng tijdens 

hoorzittingen in Den Haag. Hij liet zich 

adviseren door een oud-catechisant! Zijn 

inspanningen leken echter tevergeefs. 

In december 1976 zou een wetsvoorstel in 

de Eerste Kamer worden behandeld over 

de verruiming van de abortuswetgeving. 

‘Zaterdag zei iemand tegen mij: dit heeft geen 

zin, de stemmen zijn geteld, het is een verloren 

zaak.’ Een paar dagen voor de vergadering 

werd er een bijeenkomst belegd in de 

Julianahal in Utrecht waar zesduizend 

mensen aanwezig waren. Een van de 

sprekers was ds. Vergunst. Hij zei onder 

meer: ‘Een van de oorzaken van het bederf 

van de natie is, dat Gods kerk niet is wat ze 

uit kracht van Gods opdracht zijn moest. 

Materialisme, egoïsme, een leven voor de 

wereld, geen hoger levensdoel te kennen, dat 

vinden we ook onder ons als een proces van 

afval. Geve de Heere, dat wij dat in ons hart 

als schuld zouden ervaren.’ 

Tot slot nog een paar woorden uit 

bovengenoemde toespraak: ‘Er is op de 

klacht van de bidder van Psalm 74 immers 

hoop, hoe benauwend de omstandigheden 

ook. De levende God is immers gisteren en 

heden Dezelfde. Tot zijn verwondering werd 

enkele dagen later de wet weggestemd.
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T

PKV Krabbendijke, woensdag 23 juni 2021, ds. G.W.S. Mulder uit Ridderkerk om 19.30 uur 

in het kerkgebouw van de Gereformeerde Gemeente te Krabbendijke.

P

22 mei 2021, deze partijdag zal digitaal plaatsvinden.
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SGP-Agenda

Tijdrede:

PKV Krabbendijke, woensdag 23 juni 2021, ds. G.W.S. Mulder uit Ridderkerk om 19.30 uur 

in het kerkgebouw van de Gereformeerde Gemeente te Krabbendijke.

Partijdag SGP

22 mei 2021, deze partijdag zal digitaal plaatsvinden.

Ben jij goed in het creëren 
van content en heb je interesse 

in gemeentelijke politiek?

Als redactie van ‘Een Vaste Koers’ zijn wij op zoek naar jou!

Wat ga je doen?

Je edit en post regelmatig een interessant verslag of fi lmpje 
op de website van SGP-Reimerswaal over de actualiteit in onze gemeente. 

Geïnteresseerd?

Meld je dan nu aan via prcommissie@sgp-reimerswaal.nl (of bel 06-81392389)!
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Völckerdorp

Buurtschap Völckerdorp, in het meest

oostelijke gedeelte van Zeeland, dankt zijn

naam aan H.J.G. Völker van Soelen (1840-

1908), die het gebied begin 1900 heeft laten

inpolderen. Er werden achttien huizen

gebouwd voor de arbeiders die in de polders

werkten. Daarom noemde men het ook wel

‘De Achttienhuizen’. De buurtschap heeft

een winkeltje , een school (1907-1935) en een

Rooms Katholieke kerk (1920) gehad. Tijdens
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Buurtschap Völckerdorp, in het meest 

oostelijke gedeelte van Zeeland, dankt zijn 

naam aan H.J.G. Völker van Soelen (1840-

1908), die het gebied begin 1900 heeft laten 

inpolderen. Er werden achttien huizen 

gebouwd voor de arbeiders die in de polders 

werkten. Daarom noemde men het ook wel 

‘De Achttienhuizen’. De buurtschap heeft 

een winkeltje , een school (1907-1935) en een 

Rooms Katholieke kerk (1920) gehad. Tijdens 

de Tweede Wereldoorlog zijn er door de 

bezetter woningen gesloopt en bij de opmars 

van de bevrijders is er veel schade ontstaan 

aan de woningen. Ook de ramp van 1953 

liet zijn sporen na waardoor de bewoners 

vertrokken. In 1960 werd er elektriciteit 

aangelegd en kwamen er (nieuwe) bewoners. 

Het meer en deel van de huidige bewoners 

heeft geen betrekking meer tot de vroegere 

bewoners.
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Reimerswaal
Een vaste koers

 Colofon
Redactie

PR-commissie SGP Reimerswaal

Secretariaat PR-Commissie

M.D. van Manen,  

prcommissie@sgp-reimerswaal.nl

Wethouder van de SGP

M. (Maarten) Both 0113-320491

Raadsleden van de SGP

A.M. (Tonnie) Bliek 0113-501282

M. (Rien) Bruinooge 0113-383383

L.M. (Leonard) Harthoorn 0113-503017

D. (Daniël) van Iwaarden 0113-751397

A.J. (Ad) Meeuwsen 0113-503035

B. (Artwin) Otte 0113-383094

M.M. (Rien) Sinke 0113-745096

Bestuursleden Gemeentelijke Afdeling

P.J. Dorst (voorzitter), Yerseke

M.W. Sinke (secretaris), Waarde

J.A. Hoekman, Rilland

A.T. Bunt, Krabbendijke

C.S. van Liere, Kruiningen

J.S. van Koeveringe, Krabbendijke

J.J. de Jager, Yerseke

Secretariaat SGP-Reimerswaal

M.W. Sinke

Julianahof 5, 4414 BG Waarde

mwsinke@kliksafe.nl

SGP-Jongeren Reimerswaal

Lorenzo Doudeijns

Dahlialaan 1, 4401 GW Yerseke

E-mail: sgpjreimerswaal@gmail.com

‘Een vaste koers’ is een uitgave van de

Gemeentelijke Afdeling van de SGP

in de gemeente Reimerswaal.
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www.reimerswaal.sgp.nl

Een vaste koers

Jaargang 21, nummer 1

Voorjaar 2021

Verschijning

Minimaal 2 nummers per jaargang

Minimumoplage 2250

Giften

NL83 RABO 0328107948

t.n.v. SGP-info Reimerswaal

SGP Reimerswaal is door de belastingdienst 

erkend als een Algemeen Nut Beogende Instelling; 

uw giften zijn daardoor aftrekbaar.

Foto op de omslag
Völckerdorp
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MIDDELBURG

BRESKENS

TERNEUZEN

GOES

KRUININGEN

YERSEKE

RILLAND

BERGEN OP ZOOM

THOLEN

MIDDELHARNIS

BROUWERSHAVEN

ANTWERPEN

BREDA

DORDRECHT

ROTTERDAM

N287

N57

N57

N57

N59

N59

N59

N59

N215

N257

N286

N259
N268

N254

N256

N255

N256

N286

N289

N289

A58

A58

A58

A4

A4

A4

A17

A59

A29

A256

N62

N62

Uw solide partner in fl exibele arbeidskrachten

Hoofdweg 60, 4411 NA  Rilland

T +31 (0)113 57 02 35

E info@dejagerdetachering.com

dejagerdetachering.com

Duidelijk, effectief en flexibel.
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Oostpolderweg 2 — Krabbendijke — 0113 - 501001

dierenhokken & speeltoestellen
Kom snel 

  eens langs!

Ook voor kwaliteit speeltoestellen voor uw speelplaats, 

camping, speelboerderij of restaurant!
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